

## တရားတို့နှင့် ပြည့်စုံအောင်အားထုတ်

ဣန္ဒြေကို စောင့်ထိန်းခြင်း၊ မှန်သောစကားကိုဆိုခြင်း၊ သီလကို ကောင်းစွာစောင့်ထိန်းခြင်းတို့သည် ကိလေသာ အညစ်အကြေးများ ကင်းစင်၍ သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စေကြောင်း အကျင့်ကောင်းများဖြစ်သောကြောင့် ထိုတရားတို့နှင့် ပြည့်စုံအောင် အားထုတ်ရာ၏။

ယမကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၀)

၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လကွယ်နေ့ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေ ၁၈ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့ အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၂၆)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဟိုပြုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်းနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မှန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား သွားရောက်တွေ့ဆုံ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

နေပြည်တော် မေ ၁၇

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်းသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မေ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၊ ဘူးသီးတောင်မြို့၊ ရသေ့တောင်မြို့နှင့် ကျောက်တော်မြို့တို့သို့ ရောက်ရှိပြီး မှန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား သွားရောက်တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြား၍ ထောက်ပံ့ပစ္စည်း ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးများနှင့် စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မောင်တောမြို့၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်တပ်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နှင့် ရသေ့တောင်တပ်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နှင့် ကျောက်တော်တပ်နယ်တို့တွင် မှန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး အားပေးစကား ပြောကြားသည်။ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❊



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့၌ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်စဉ်။

### ယနေ့ ဖတ်စရာ



သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများသို့ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်ရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များစေလွှတ်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၅



(၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ပြီးဆုံးခဲ့ပြီး မြန်မာအားကစားအဖွဲ့ ရွှေ ၂၁ ခု၊ ငွေ ၂၅ ခု၊ ကြေး ၆၈ ခု ဆွတ်ခူးရရှိ

ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ၈၁ ၁၄

### ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း မဖြစ်မနေ ကျောင်းအပ်နှံ

မျက်မှောက်ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည်။ လူတစ်ဦးချင်း အဖို့ ပညာကောင်းစွာ တတ်မြောက်ရန်လိုအပ်သလို နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း တစ်မျိုးသားလုံးပညာရည်မြင့်မားရန် လိုအပ်သည်။ ပညာတတ်မြောက်သူသည် မတတ်မြောက်သူ ထက် ဘဝလမ်းခရီး၌ အခွင့်အလမ်းပိုသာသည်။ ဘဝကို ပိုမို၍ကောင်းမွန်အောင် တည်ဆောက်နိုင်ရန်နှင့် ဝင်ငွေမြင့်မား နိုင်ရန်တို့အတွက်လည်း ပညာရေးက အထောက်အကူပေး နိုင်သည်။ ပညာမတတ်မြောက်သူသည် မိမိ၏မိသားစုနှင့် လက်ရှိရှင်သန်နေထိုင်ရာ ပတ်ဝန်းကျင်ကိုပင် ကောင်းစွာ သိရှိနားလည်နိုင်စွမ်းမရှိသော်လည်း ပညာတတ်မြောက်သူ မှာမူ ပိုမို၍ အမြင်ကျယ် ပိုမို၍ နိုးကြားပြီး ကမ္ဘာလောကတစ်ဝှင် ကို သိနားလည်နိုင်သည်။ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်နိုင်ရန် တန်ဖိုးမြင့်မားသည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်လိုအပ်ပြီး ပညာတတ်၊ ကျွမ်းကျင်သူများ ရရှိအောင် ပြုစုပျိုးထောင်ခြင်းဖြင့်သာ တန်ဖိုးမြင့်လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်ကို ရရှိနိုင်သည်။

“...ပညာရေးမှာ အများစုက မူလတန်းပညာနဲ့ အလယ် တန်းပညာအဆင့်ပဲ ကျွန်တော်တို့က ဖြစ်ပါတယ်။ လူနည်းစုပဲ အထက်တန်းပညာနဲ့ အဆင့်မြင့်ပညာတတ်တဲ့သူများ ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ဒီအလယ်တန်း ပညာနဲ့အောက်မှာ တတ်နေတဲ့ ပြည်သူ့အများစုရှိနေတဲ့ ကျေးလက်ဒေသတွေရဲ့ ပညာရေး၊ ပြည်နယ်များရဲ့ ပညာရေး မြှင့်တင်ဖို့အတွက် အထူးဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွားဖို့ လိုတယ်ဆိုတာလေးလည်း ကျွန်တော်တွေ့ရှိပါတယ်” ဟူ၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၆/၂၀၂၂) တွင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက ပြောကြားခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံ၏လူအများစု အထက်တန်းပညာနှင့် အဆင့်မြင့်ပညာတတ်မြောက်သူများ ဖြစ်လာရေး၊ အမျိုးသား ပညာရည်မြှင့်တင်ရေးတို့အတွက် ကျေးလက်ဒေသများနှင့် ပြည်နယ်များ၏ ပညာရေးကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအခြေခံပဒေအရ အခြေခံပညာ မူလတန်းအဆင့်ကို မသင်မနေရပညာရေးအဖြစ် သတ်မှတ် ထားသော်လည်း လက်ရှိနိုင်ငံ၏ အခြေအနေ၊ ကမ္ဘာ့အခြေ အနေတို့အရ အမျိုးသားပညာရေးသည် အနိမ့်ဆုံးအားဖြင့် အလယ်တန်း KG+9 ပြီးမြောက်ရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်ရာ နိုင်ငံတော်က ကျောင်းနေအရွယ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တိုင်းအလယ်တန်းပညာပြီးမြောက်သည်အထိ အမဲပညာရေး အနေဖြင့် မသင်မနေရအဖြစ် တွန်းအားပေးလျက်ရှိသည်။ မိဘများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ကျောင်း နေအရွယ်တွင် အတန်းပညာကို မဖြစ်မနေသင်ယူရန်အားထုတ် ကြိုးပမ်းကြရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်က စီမံဖော်ဆောင်ပေးလျက် ရှိသည့် ပညာရေးအခွင့်အလမ်းများကို ရယူ၍ မိမိတို့က ဘဝ မြှင့်တင်တိုးတက်ရေးနှင့် နိုင်ငံအတွက် တန်ဖိုးရှိသူတစ်ယောက် ဖြစ်လာရေး ကြိုးစားကြရန် တိုက်တွန်းလိုသည်။

လာမည့် မေလ ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်နေ့အထိသည် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ်နှံရေး သီတင်းပတ် ဖြစ်သည်။ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း ကျောင်းတက်နိုင် ရေးသည် မိဘတို့၏ အဓိကတာဝန်ဖြစ်သည့်အလျောက် ရင်သွေးငယ်တို့၏ အနာဂတ်ဘဝ သာယာလှပနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းအပ်နှံကြရန်လိုသည်။ သို့မှသာလျှင် ကျေးလက်ဒေသ များနှင့် ပြည်နယ်များ၏ ပညာရေးမြင့်မားရေးနှင့်အတူ နိုင်ငံတကာတွင် ရင်ပေါင်တန်း အလုပ်လုပ်နိုင်မည့် Skill Labour ကျွမ်းကျင်အလုပ်သမားများ၊ ပညာတတ်လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ထွက်ပေါ်လာနိုင်ပါမည့်အကြောင်း။

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ်ရုံး၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ဌာနကော်မရှင်များအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၁၇ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ သည် ကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာ အစီအစဉ်ရုံး (WFP) ၏ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ဌာနကော်မရှင်များအား Mr. Stephen Anderson ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)



တွေ့ဆုံစဉ် WFP ၏ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ဌာနကော်မရှင်များအား မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ မဟာဗျူဟာအစီ အစဉ် (၂၀၂၃) နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် နားလည်မှုစာလွှာ လက်မှတ် ရေးထိုးပြီးစီးမှု အခြေအနေနှင့် WFP မှ မြန်မာနိုင်ငံတွင်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် စီမံကိန်း များနှင့် ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပေါ် တိုးတက်မှုများကို ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက မြန်မာနိုင်ငံနှင့် WFP တို့ အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

များ၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်စဉ် ကာလအတွင်း လိုအပ်သည့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှု အကူအညီများ ပေးအပ်ရေးနှင့် ဆိုင်ကလုန်း မှန်တိုင်း “မိခင်” တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက်

သတင်းစဉ်

## မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ခဲ့ရသည့်ဒေသများ၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်ရေး အလှူငွေများ ပေးအပ်

တောင်ကြီး မေ ၁၇ အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်း “မိခင်” ဝင်ရောက် တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မုန်တိုင်းဒဏ် သင့်ခဲ့ရသည့် ဒေသများ၌ ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင် ရေး အလှူငွေပေးအပ် လှူဒါန်းပွဲ ကို မေ ၁၇ ရက် ညနေပိုင်းက ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။



ဦးအောင်ဇော်အေးက လက်ခံရယူ ပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ များ ပြန်လည်ပေးအပ်၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများက ပေးအပ် လှူဒါန်းသည့် အလှူငွေများကို ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်၊ တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် နှင့် ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်း ရေးရာမှူးတို့က လက်ခံရယူ၍ ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာများ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေးက မုန်တိုင်းတိုက်ခတ် ပြီးဆုံးသွား သောကြောင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ခဲ့ သည့် ဒေသများ၌ ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းများ အသုံးပြုနိုင်ရန် အလှူ

ငွေများပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနား ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မုန်တိုင်းဒဏ် သင့်ခဲ့သည့် ဒေသများ၌ ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်

ရေး အလှူငွေများ ပေးအပ်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ အလှူငွေ များကို ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းသော်ဝင်းက ပေးအပ်၍ လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များက ပေးအပ်သော အလှူငွေများကို ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်

သည် ဒေသများ၌ ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင် ရေးအတွက် စုစုပေါင်းအလှူငွေ ကျပ် ၈၅၂ သိန်းရရှိကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)

### မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ

နေပြည်တော် မေ ၁၇ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် ငါးပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ မိုး/ဇလ

## ကြေညာချက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန  
အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန

### ကြေညာချက်

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာနရှိ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များနှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်များ၏ ဘွဲ့ကြိုသင်တန်းများအားလုံးကို (၁-၆-၂၀၂၃) ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်ပါသဖြင့် ကျောင်းအပ်လက်ခံခြင်းကို (၂၃-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့မှ စတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း စစ်တွေနှင့် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့တို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

စစ်တွေ မေ ၁၇ ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့၌ ရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်းနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေမြို့ ရွှေမင်းဂံဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိပြီး တပ်မတော်ကမ်းထိုးယာဉ်ဖြင့် မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တို့သို့ ပေးပို့မည့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ကူညီထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ရေသန့်စင်စက်ရုံပါ ရေသယံဇာတ၊ ဆန်၊ ဆီနှင့်ရိက္ခာများ၊ အမှီးအကာနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများတင်ဆောင်နေခြင်းကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ရွှေမင်းဂံဆိပ်ကမ်း၌ မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တို့သို့ ပေးပို့မည့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ကူညီထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ တင်ဆောင်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

အားပေးစကားပြောကြား ထိုနောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် အဖွဲ့သည် သက္ကေပြင်ကျေးရွာ အမှတ်(၁၀) အခြေခံ



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း သက္ကေပြင်ကျေးရွာ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

ပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ခိုလှုံရောက်ရှိနေကြသော ဒေသခံပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးပြီး ဆန်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်နှင့် သောက်ရေသန့်များ ထောက်ပံ့ပေးသည်။ ဆက်လက်၍ ခေါင်းဝူးကျေးရွာသို့ရောက်ရှိပြီး အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းတွင် လာရောက်ခိုလှုံနေကြသော ဒေသခံပြည်သူများအား ဆန်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်နှင့် သောက်ရေသန့်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး အားပေးစကား ပြောကြားကြသည်။

ရေလုံလပ်ရေးများကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ရာ ဒေသခံပြည်သူများကလည်း ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးကြစေလိုကြောင်း ရိက္ခာ၊ ဆေးဝါးနှင့် အမှီးအကာများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများလည်း ဆက်လက်ပေးပို့၍ အမြန်ဆောင်ရွက်ပေးသွား

လိုအပ်ချက်များအား ဖြည့်ဆည်း ယင်းနောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် အဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့မှ တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့သို့ ထွက်ခွာပြီး အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(ပုဏ္ဏားကျွန်း)၊ ဦးရာဇ်မင်္ဂလာကြီးတံတား၊ မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးရုံးများတို့ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ယိုယွင်းပျက်စီးမှုများကို စစ်ဆေးပြီး အမြန်ဆုံးပြုပြင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးမှာကြားကာ လိုအပ်ချက်များအား ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက်များမှ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသော ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဆက်လက်၍ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် အဖွဲ့သည် မြို့မဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ ရောက်ရှိကာ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီထောက်ပံ့ပေးရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်တည်ဆောက်

မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ဒေသခံပြည်သူလူထု၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

**ထောက်ပံ့ပေးအပ်**

ထိုနောက် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူလူထုအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၃၀၀ နှင့် စားသောက်ကုန်များဖြစ်သော ဆန်၊ ဆီ၊ ခေါက်ဆွဲ ခြောက်နှင့် သောက်ရေသန့်များကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြသည်။ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အဖွဲ့သည် လောကဘန္နာစတီတော် ဘုရားဝင်းအတွင်းရှိ သာသနဗိမာန်တော်ကြီး၌ စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိရပ်ကွက်များမှ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသော ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်သည့်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြို့မ မြို့ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်အတူ ရခိုင်ပြည်နယ် လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား နှစ်သိမ့်အားပေးရန် ရောက်ရှိနေသည့် မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်းဦးဆောင်သော ရုပ်ရှင်နှင့် ဂီတအနုပညာရှင်များလည်း တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက မိမိတို့အဖွဲ့ရောက်ရှိလာပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မုန်တိုင်းဒဏ်ခံစားခဲ့ရသော မြို့နယ်များသို့ သွားရောက်၍ ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံအားပေးပြီး

ထောက်ပံ့ငွေနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်မှုအခြေအနေ၊ ရိက္ခာ၊ ဆေးဝါးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ဆက်လက်ထောက်ပံ့ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံ မြို့ရွာများ သန့်ရှင်းရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓါတ်အင်အားဆောင်ရွက်ပေးရေး၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများအား အမြန်ပြုပြင်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကိစ္စများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

**တက်ညီလက်ညီပါဝင်**

ဆက်လက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းက နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် တာဝန်ရှိသူများက ယခုကဲ့သို့ အခန်းကပ်လာရောက်ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းကို ရခိုင်ပြည်နယ် ပြည်သူများကိုယ်စား ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်းနှင့် မိမိတို့ပြည်သူလူထုကလည်း ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကိစ္စများတွင် တက်ညီလက်ညီပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။

ထိုနောက် စစ်တွေမြို့ပေါ်၌ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသော ပြည်သူများအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ထောက်ပံ့သည့် ဆန်အိတ် ၆၃၇၀၊ ဆီ ၇၆၄၅ ပိဿာ၊ ဆား ၆၁၄၄ ပိဿာနှင့် ပစ္စည်း ၁၇ မျိုးပါ အိမ်သုံးပစ္စည်း သေတ္တာများ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်ထုပ်များ၊ တာပေါလင်စများ၊ ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀ တို့ကို ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ရာ ပြည်သူများက လက်ခံရယူကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဆရာတော် အရှင်ဆေကိဏ္ဍက မုန်တိုင်းဒဏ်ခံပြည်သူများအတွက် လှူဒါန်းသည့် စားပန်းကန်ပြားများ၊ ငါးနီတူခြောက်နှင့် ငါးပိထုပ်များကို ဆရာတော်ကိုယ်စား မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်စိုးထွန်းနှင့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတအနုပညာရှင်များက လှူဒါန်းကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လက်ခံရယူကာ မြို့မ၊ မြို့ဖတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသူများ၊ အနုပညာရှင်များနှင့် ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ကျေးဇူး

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အဆိုပါမြို့နယ်များတွင် မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် ပြည်သူများအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ထောက်ပံ့သည့် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၁၃၀၀ နှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ၊ ဆေးဝါးများနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းကို ပေးအပ်လျှာဒါန့်ခဲ့ကြသည်။

လိုအပ်သည်များ ကူညီဖြည့်ဆည်း မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရသည့် ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက မိမိတို့လာရောက်ခြင်းမှာ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မေ ၁၄ ရက်က မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ် ခံခဲ့ရသဖြင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများနှင့် ပြည်သူများ၏ ကြီးတွေ့နေရသော အခက်အခဲများကို သိရှိပြီး

များကို မုန်တိုင်းမကျမီကတည်းက ကြိုတင်ပို့ဆောင်ထားသည်များရှိသကဲ့သို့ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီးချိန်မှစ၍ မော်တော်ယာဉ်၊ ရေယာဉ်၊ တပ်မတော်ရေယာဉ်၊ လေယာဉ်တို့ဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် မြို့နယ်များ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်များသို့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ အမြန်ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ မကြာမီဖွင့်တော့မည်အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ဆေးရုံများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများကို ဦးစားပေး ပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ လျှပ်စစ်ဓါတ်ရရှိရေးနှင့် သောက်သုံးရေရရှိရေးတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများ တွေ့ကြုံခံစားနေရသည့် အခက်အခဲများကို နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့်



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရ ပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြားစဉ်။



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း ရခိုင်ပြည်နယ် ရေသတောင်မြို့၌ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

- ※ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်နယ်အစိုးရတို့ အနေဖြင့် ကူညီထောက်ပံ့ရေး၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကိစ္စများကို အလျင်အမြန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- ※ ရိက္ခာ၊ ဆေးဝါးပစ္စည်းများ၊ ယာယီတံများနှင့် အမိုးအကာများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးပစ္စည်းများကို မုန်တိုင်းမကျမီကတည်းက ကြိုတင်ပို့ဆောင်ထားသည်များ ရှိသကဲ့သို့ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ပြီးချိန်မှစ၍ မော်တော်ယာဉ်၊ ရေယာဉ်၊ တပ်မတော်ရေယာဉ်၊ လေယာဉ်တို့ဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ်ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိ
- ※ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် မြို့နယ်များ၊ ကျေးရွာ/ရပ်ကွက်များသို့ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ အမြန်ပို့ဆောင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်

လိုအပ်သည်များ ကူညီဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရသော အခြေအနေများကို ရခိုင်ပြည်နယ်အခြောက်ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းဒေသများသို့ မိမိတို့နှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အရေးကြီးလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် မေ ၁၅ ရက်က စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်လာပြီး မိမိတို့အဖွဲ့အား မုန်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသော ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်သူများအား ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ထောက်ပံ့ရေးကိစ္စများ၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်များကို လမ်းညွှန်ပေးကြားခဲ့ပါကြောင်း။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့မှ အလေးထားဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။  
တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားနယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးတို့သည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါလျက် ဆိုင်းကလန်းမုန်တိုင်း မိုခါမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် မြေပုံ၊ ကျောက်ဖြူ၊ မင်းပြား၊ မြောက်ဦးမြို့များသို့ တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် သွားရောက်၍ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀၊ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ ဆေးဝါးပစ္စည်းများ၊ လှူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျှာဒါန့်သည်။



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ရှိခဲ့သည့် ကျောက်ဖြူပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်ရှိ သဇင်အိမ်ဆောင်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့သည် ပေါက်တောမြို့နယ် ကြိမ်နီပြင်ကျေးရွာရှိ IDP စခန်းများနှင့် ပေါက်တောမြို့နယ်တို့တွင် မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအား ဝေဟင်မှ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မြေပုံမြို့သို့ ရောက်ရှိကာ ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အဆောက်အအုံများ၊ ကမ်းနားလမ်း၊ မြို့ပတ်လမ်းနေရာများတွင် ကမ်းထိန်း၊ နံရံနှင့် လမ်းများပျက်စီးခြင်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။ ဆက်လက်၍ အဖွဲ့ဝင်များသည် တောင်ပေါ်ရပ်ကွက်သို့ သွားရောက်၍ ရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်လျက်ရှိသည့် ဘင်္ဂါလီအိမ်ထောင်စုဝင်များအား လည်းကောင်း၊ အငွေကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံတွင် ဒေသန်ပြည်သူများအား လည်းကောင်း သွားရောက်တွေ့ဆုံ အားပေးစကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ပေး ဆန်၊ ဆီ၊ ပစ္စည်းများ၊ လှည့်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအား လှည့်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးအပ်လျှင်အားပေးသည်။

**ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်**  
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့သည် ကျောက်ဖြူမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောက်ဖြူပညာရေး

ဒီဂရီကောလိပ်ရှိ လေမုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် သင်တန်းသူအိပ်ဆောင်များအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မ/မြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံရာ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့်ပျက်စီးကာလ၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ကြိုတင်စုဖွဲ့ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများ၊ မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့်ပျက်စီးနေသည့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းမှူးတို့က အမှာစကားများ ပြောကြားကြပြီး မြို့မ/မြို့ဖများ၏ ဒေသကောင်းကျိုးအတွက် အကြံပြုတင်ပြချက်များအပေါ် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ လေသားသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးစားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးသည်။

**လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး**  
ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့်အဖွဲ့သည် ကျောက်တစ်လုံး IDP စခန်းအား ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားသည့် အခြေအနေများနှင့်သွားရောက်၍ ကျေးရွာတွင် ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂါလီအိမ်ထောင်စုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် အားပေး



နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့၌ လေသားသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။

စကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ပေးစားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ကာ ကျေးရွာအတွင်းသို့ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မင်းပြားမြို့နှင့် မြောက်ဦးမြို့များသို့ ဆက်လက်သွားရောက်၍ မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည့် စာသင်ကျောင်းများနှင့် အားပေးစကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ပေးဆေးဝါးပစ္စည်းများ၊ family kits ပုံများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျှင်အားပေးမှုများကို မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည့် စာသင်ကျောင်းများနှင့် အဆောက်အအုံများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လိုအပ်သည်များအား တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သော ဒေသများသို့ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးဆောင်ရွက်ရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များစေလွှတ်



ရန်ကုန် မေ ၁၇ ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေးကျရောက်သော ဒေသများသို့ နိုင်ငံတော်မှ စီမံအဖွဲ့ဖြင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် တပ်မတော် (လေ)မှ လေယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်မည့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပရဟိတအဖွဲ့များကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ဇော်ဟိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲမင်းသူ၊ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်မှ အရာရှိများနှင့် ပရဟိတအသင်းအဖွဲ့များက မင်္ဂလာဒုံလေတပ်စခန်းဌာနချုပ်တွင် လိုက်လံပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

တစ်လစာ စားရေးကွာများဖြင့် သွားရောက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးစေလွှတ်ခဲ့သည့် အဖွဲ့များတွင် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်မှ ကွပ်ကဲမှုနှင့် အထူးရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၀၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန္ဓေနှင့် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၈ ဦး၊ ပါဝင်သော ကူညီကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဖွင့်လှစ်သည့် ခရိုင်အဆင့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးသင်တန်းများကို တက်ရောက်အောင်မြင်ထားသည့် ပရဟိတလူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များမှ ၅၀ ဖုစုပေါင်း ၁၈၈ ဦးတို့က ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်အခါ နေရာဒေသမရွေး ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းကိရိယာများ၊ အရေးပေါ်ဆေးဝါးများနှင့် တစ်လစာ စားရေးကွာများဖြင့် သွားရောက်မည်ဖြစ်သည်။

ထောက်ပံ့ပေးပေးအပ် အဆိုပါ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးသွားရောက်မည့် ၁၈၈ ဦးအား လေယာဉ်ပထကွာမီ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားကာ ထောက်ပံ့ပေးပေးမှုများနှင့် Chain Saw ၁၀ စုံ ပေးအပ်သည်။

ဆန်းကျော်ဦး(ပြန်/ဆက်)

ကျုံ့ပျော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ သမဝါယမအသင်းသားတောင်သူများ ပီလောပီနံစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ကျုံ့ပျော် မေ ၁၇ ရော့ဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကျုံ့ပျော်မြို့နယ်အတွင်း ပီလောပီနံစိုက် တောင်သူများအား အသင်းများဖွဲ့စည်းပေးလျက်ရှိရာ အင်းတရော် ကျေးရွာတွင် အသင်းသား ၁၇၀ ဖြင့် မြေဧက ၄၀၀ အကျယ်အဝန်းရှိ ပိုမိုပြည့်စုံပီလောပီနံစိုက်ပျိုးရေးသမဝါယမအသင်းကိုလည်းကောင်း၊ လှည်းဆိပ်ကျေးရွာတွင် အသင်းသား ၂၈ ဦးဖြင့် မြေ ၅၈ ဧကအကျယ် အဝန်းရှိ ရွှေညောင်ဒေါင်းပီလောပီနံစိုက်ပျိုးရေး သမဝါယမအသင်းတို့ကို လည်းကောင်း ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

အသင်းသားတောင်သူများအား သွင်းအားစုများကို စိုက်ပျိုးချိန်အမီ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန်၊ စိုက်ဧကများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရန်နှင့် စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်ဝသည့် ပီလောပီနံအမှုန်ကြိတ်စက်များ တည်ထောင်နိုင်ရေးအတွက် သမဝါယမကဏ္ဍက ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အလုပ်ခွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် လုပ်အားဆုံးရှုံးမှုအတွက် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေနှင့်အညီအကျိုးခံစားခွင့်များ ထုတ်ပေး

ရန်ကုန် မေ ၁၇ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသစ်လျင်မြို့နယ်တွင် အလုပ်ခွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှုအတွက် အကျိုးခံစားခွင့် ငွေလုံးငွေရင်း ထုတ်ပေးခြင်းကို ယမန်နေ့က တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးရုံး တာဝန်ခံအရာရှိ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးရဲဇော်ဝင်းက ၂၀၁၂ ခုနှစ် လူမှုဖူလုံရေးဥပဒေပါ အကျိုးခံစားခွင့်များအကြောင်းကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ သစ်လျင်မြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျိုးခံစားခွင့်ထုတ်ပေးထားသော ကျောက်တန်းမြို့နယ် လှုပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ အာမခံအလုပ်သမား ဦးစင်မင်းသူသည် (၂၀၂၀-၂၀၂၂) ရက်က ဓာတ်အားလျှင်ပြုပြင်စဉ် ဓာတ်အားဝင်လာ၍ မီးပန်းခံရပြီး လက်ဝဲဘက်လက် ဖြတ်တောက်ခြင်းကြောင့် အမြဲတမ်းမသန်စွမ်းမှု အကျိုးခံစားခွင့်ငွေကျပ် ၅၂၉၀၇၀၀ ကို ကာယကံရှင်ထံသို့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)

အေးမိုး(ပြန်/ဆက်)



# အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) ဦးဆောင်၍ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ ဘေးသင့်သူများအတွက် အများပြည်သူမှ အလှူငွေများလှူဒါန်းနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၇  
ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ (MOCHA) ဘေးသင့်သူများအတွက် အများပြည်သူမှ အလှူငွေများ လှူဒါန်းရာတွင် လွယ်လင့်တကူ လှူဒါန်းနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဘဏ္ဍာရေးရာဇဝန်နှင့် ရန်ပုံငွေထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များနှင့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာန၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွဋ်က ဘဏ္ဍာရေးရာဇဝန်နှင့် ရန်ပုံငွေထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးကြည်၊ ဘဏ္ဍာရေးရာဇဝန်နှင့် ရန်ပုံငွေထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်နှင့် မြန်မာစီးပွားရေးဘဏ်မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ရေးဦးစွာ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁)၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်က ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ (MOCHA) ဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများ၌ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး လုပ်ငန်းများ၊ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်တွင်း/ပြည်ပမှ အလှူငွေနှင့် ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ပစ္စည်းများ လက်ခံရယူရေး၊ ဖြန့်ခွဲရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဖွဲ့များဖွဲ့စည်းကာ စနစ်တကျ လက်ခံဖြန့်ခွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ အလှူငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်း ပြည်တွင်း/ပြည်ပမှ စေတနာရှင်များ ပေးပို့လှူဒါန်းနိုင်သည့် ငွေစာရင်းအမှတ်များကို အများပြည်သူသိရှိစေရေး ကြေညာဆောင်ရွက်ထားပါကြောင်း၊ သို့ရာတွင် ဘေးသင့်သူများ၊ ဘေးဒဏ်သင့်ဒေသများအပေါ် စာနာထောက်ထားသော မြန်မာလူမျိုးတို့၏ စေတနာသဒ္ဓါတရား

ထက်သန်မှု၊ ကူညီဆောင်ရွက်လိုမှု စိတ်ထားများအရ ငွေကြေးလှူဒါန်းမှုအနည်းအများမဆို လွယ်ကူစွာလှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ အများပြည်သူ လွယ်ကူစွာလှူဒါန်းနိုင်ရေး နည်းလမ်းများစဉ်းစားရာတွင် ဥပဒေ၊ ဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများနှင့်ညီညွတ်ရန်လည်းလိုကြောင်း၊ ဥပဒေနှင့်အညီ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြရန် ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပို)  
ထို့နောက် ဘဏ္ဍာရေးရာဇဝန်နှင့် ရန်ပုံငွေထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စီမံခန့်ခွဲမှု ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများ၊ ဘဏ်များသို့ ငွေသားဖြင့် တိုက်ရိုက်လှူဒါန်းနိုင်မှု စာရင်းပြောင်းနည်းလမ်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်မှုအခြေအနေများ၊ အများပြည်သူ လွယ်ကူစွာ သိရှိနားလည်နိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ

ဆောင်ရွက်ရန်ကိစ္စများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာသူများက နိုင်ငံခြားငွေ မြန်မာငွေလှူဒါန်းနိုင်မည့်/ လက်ခံရယူနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ၊ လုပ်ငန်းစဉ် မြန်ဆန်စေရေး ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြသည်။  
ဆွေးနွေးမှုများအပေါ် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၁) က လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး မိုခါ (MOCHA) ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းဘေးသင့်သူများအတွက် အများပြည်သူမှ အလှူငွေများ လွယ်လင့်တကူ လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် အီလက်ထရွန်နစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

Natural Disaster Management Fund

2015FND001

Prof. Gannan 020

- ၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန် အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာ့အလင်းအမှတ် 0A-011834 နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။
- ၂။ မြန်မာ့အလင်းအမှတ် 0A-011834 သည် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ နေပြည်တော်ဘဏ်ခွဲတွင် ဖွင့်လှစ်ထားပြီး လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါနည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်-
  - (က) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် နေပြည်တော်ဘဏ်ခွဲတွင်တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ အခြားမြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ ဘဏ်ခွဲများနှင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်၊ ဘဏ်ခွဲများအားလုံးတို့မှ တစ်ဆင့်ဖြစ်စေ ငွေသားဖြင့် ပေးသွင်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
  - (ခ) ပြည်တွင်းရှိ နိုင်ငံပိုင်၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်ဘဏ်များတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော ကျပ်ငွေစာရင်းများမှ စာရင်းပြောင်း (Account Transfer) နည်းလမ်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
  - (ဂ) K Pay ဖြင့် လှူဒါန်းလိုပါက အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၂၅၅၀၀၁၅၃၃၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၁၅၃၄ တို့သို့လည်းကောင်း၊ Wave Money ဖြင့် လှူဒါန်းလိုပါက အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ၏ ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၂၅၅၀၀၁၅၃၂၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၁၅၃၄ တို့သို့ လည်းကောင်း လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
- ၃။ နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် ( 1DA-0300086) သည် မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်၊ ရန်ကုန်မြို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားပြီး လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါနည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်-
  - (က) မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်တွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ၊ ယူရို၊ စင်ကာပူဒေါ်လာ ငွေသားတို့ဖြင့် တိုက်ရိုက်ပေးသွင်း လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
  - (ခ) မြန်မာ့နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုဘဏ်တွင် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းရှိသူများမှ စာရင်းပြောင်း (Account Transfer) နည်းလမ်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။
  - (ဂ) ပြည်တွင်း/ ပြည်ပမှ နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့်-

<ul style="list-style-type: none"> <li>- SWIFT CODE /BIC - MFTBMMY</li> <li>- Beneficiary Name - Natural Disaster Management Fund</li> <li>- Beneficiary A/C No - 1DA-0300086 သို့ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>၄။ ထိုအပြင် အခြားသော အီလက်ထရွန်နစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုဘိုင်းငွေပေးချေမှု စနစ်များဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသဖြင့် ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။</li> <li>၅။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-</li> </ul>	
---	---	--

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၄၀၉၀	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၂၃၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၈၂၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၀၇၀၀၀	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၄၀၆၀	

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

# နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင် စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်းများမှ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့်ဘင်္ဂါလီများနှင့် တွေ့ဆုံ၊ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

စစ်တွေ မေ ၁၇  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းတို့သည် စစ်တွေတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ဖွန်းလွှဲပိုင်းက စစ်တွေမြို့နယ်၊ သက္ကယ်ပြင်ကျေးရွာသို့ သွားရောက်ပြီး သက္ကယ်ပြင်တိုက်နယ်ဆေးရုံ၌ IDP စခန်းများမှ မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ဘင်္ဂါလီ စခန်းတာဝန်ခံများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ကြသည်။ (ယာပုံ)



နေရေး အခက်ပြေစေရန် ပေးအပ်ခြင်းအတွက်လည်း တစ်ပြေးညီကူညီဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ဆန်နှင့် အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများသည် လတ်တလော စားဝတ်

ချုပ် ဦးထိန်လင်းက မုန့်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများ များစွာရှိနေပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ကူညီ

ထောက်ပံ့ပေးမှုများ၊ အလှူရှင်များ၏ လှူဒါန်းမှုများဖြင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ IDP စခန်းများတွင် နေထိုင်ကြသူများအတွက်လည်း ထောက်ပံ့မှုများကို ဆောင်

ရွက်ပေးနေသကဲ့သို့ ဆက်လက်၍လည်း ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မိမိတို့ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့်အတူ ပူးပေါင်းပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

IDP စခန်းများတွင် နေထိုင်ကြသူများအား မိုးခါးမုန့်တိုင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ဘေးလွတ်ရာသို့ တိမ်းရှောင်ကြရန် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ တပ်မတော်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ သခန်းတာဝန်ခံများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့များမှ သတိပေးခြင်း၊ ပြောင်းရွှေ့ပေးခြင်းတို့ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုများအား စခန်းတာဝန်ခံများနှင့် IDP စခန်းများတွင် နေထိုင်သူများက တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်တို့က ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်းရှိ IDP စခန်း ၂၂ ခုတွင် နေထိုင်ကြသည့် မုန့်တိုင်းဒဏ်သင့် ဘင်္ဂါလီများအတွက် ဆန်အိတ် ၂၁၀၀၊ ဆီပိဿာ ၁၅၀၀၊ ပိဿာ ၂၂၀၀ နှင့် တာပေါင်စ ၃၆ လိပ်တို့ကို ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

## ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း မိုခါ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် စစ်တွေမြို့မှ ဒေသခံပြည်သူများကို မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး(ဗဟို)မှ အနုပညာရှင်များ လာရောက်တွေ့ဆုံအားပေး

စစ်တွေ မေ ၁၇  
ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း မိုခါ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့မှ ဒေသခံပြည်သူများကို အားပေးကူညီရန် မြန်မာ

နိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး(ဗဟို)မှ အနုပညာရှင်များ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။



အနုပညာရှင်များ ပါဝင်သောအဖွဲ့အား ရခိုင်ပြည်နယ် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးတင်လှ၊ စစ်တွေခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်

ရေးအဖွဲ့ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

မိမိတို့တော်တွင် ကျင်းပသည့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အားပေးကြသည်။

ဆိုင်ကလုန်း မုန့်တိုင်း မိုခါ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့မှ ဒေသခံပြည်သူများအား အားပေးကူညီရန် လာရောက်သော အနုပညာရှင်များအဖွဲ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်စကားများ ပြောကြားပြီး ဆရာတော်အရှင်ဆေကိန္ဒ လှူဒါန်းသည့် ဆေးဝါးပစ္စည်းများနှင့် ရိက္ခာခြောက်များအား ဘေးသင့်ပြည်သူများထံ လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်သည်။



မွန်းလွဲပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ သာသနာ့

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

## တောင်ကြီးမြို့၌ နွေရာသီအခြေခံ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ကွန်ပျူတာ၊ ပန်းချီ၊ သင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

တောင်ကြီး မေ ၁၇  
ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်သူများ အသိပညာဗဟုသုတရရှိရေးအတွက် အစဉ်ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) တောင်ကြီးမြို့တွင် နွေရာသီအခြေခံ အင်္ဂလိပ်စာ၊ ကွန်ပျူတာ၊ ပန်းချီ စစ်တုရင်နှင့် LCCI သင်တန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို လူထုအခြေပြဟိုတယ်၌ တောင်ကြီး ဘက်စုံသုံးခန်းမ၌ ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကျင်းပသည်။

ရေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးဌာန

ဦးစိုးညွန့်ရွှေ က အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ဦးစီးဌာနက စစ်တုရင်သင်တန်းတွင် သင်တန်းသားထူးချွန်ဆုရ မောင်ကြယ်စင်သန့်အား ဂုဏ်ပြုဆု၊ အခြေခံစစ်တုရင်နှင့် ပန်းချီသင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များကို လည်းကောင်း၊ ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးဌာန၊ ဒေါ်ရွှေရွှေမြင့် က အခြေခံအင်္ဂလိပ်စာနှင့် ကွန်ပျူတာသင်တန်းသားများအား သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်ကိုလည်းကောင်း၊ တောင်ကြီးခရိုင်ဦးစီးဌာန၊ ဦးနိုင်ဝင်းထွန်းက သင်တန်းနည်းပြများအား အမှတ်တရလက်ဆောင်များကိုလည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြကြောင်း သိရသည်။

စော်နိုင်လင်း

# မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုအပေါ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၇  
မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုအပေါ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ညနေပိုင်းက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်မင်းဦး၊ ဦးစီးဌာန များမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက် ဆွေးနွေးကြသည်။



ဦးစွာပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းနောင်က မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်ပျက်စီး ဆုံးရှုံးမှု မြေပြင်စာရင်းမှန် အမြန်ဆုံးကောက်ယူရန်နှင့် ယာယီအဆောက်အအုံများအသုံးပြုနိုင်ရေး၊ ဦးစားပေးအလိုက် အဆောက်အအုံများ ပြုပြင်မွမ်းမံမှု ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် စိုက်ပျိုးသီးနှံ ပျက်စီးမှုပမာဏ အနည်းငယ်သာရှိသော်လည်း မိုးရာသီစိုက်ပျိုးမည့် သီးနှံမျိုးစေ့များ ပျက်စီးမှုရှိနိုင်သဖြင့် လိုအပ်သောမျိုးစေ့များ အချိန်မီ ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန် ကြိုတင်စီမံရေးနှင့် လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်တွင် စက်မှု လယ်ယာမှ လုပ်ဆောင်ပေးရန် လိုအပ်ပါက အသုံးပြုရေး စီမံဆောင်ရွက် ရန်လိုကြောင်း၊ ယင်းအပြင် မိမိတို့ဦးစီးဌာနအလိုက် ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုများ၏ စားဝတ်နေရေးကိုလည်းကောင်း၊ ကျောင်းသားများ အတွက် လိုအပ်သော ကျောင်းသုံးစာအုပ်များ၊ ဝတ်စုံများ ထောက်ပံ့ ပေးနိုင်ရေးနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများအလိုက် တင်ပြရမည့် စာရင်းဇယား များအချက်အလက်များကို ချက်ချင်းစိစစ်တင်ပြကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာ ကြသူများက နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရများနှင့် ညှိနှိုင်း ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများ၊ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများ၌ မိုးသီးနှံစိုက်ပျိုးရာတွင် လိုအပ်မည့် မျိုးစေ့များ ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး အတွက် အခြားတိုင်းဒေသကြီးများရှိ ဌာနပိုင်ခြံများ ပုဂ္ဂလိက မျိုးစေ့ ထုတ်လုပ်ငန်းရှင်များက ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားရန် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုများ၊ ကျောင်းဖွင့်ရာသီတွင် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (ကျောက်တော်) ဖွင့်လှစ်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ စက်မှုလယ်ယာ စခန်း များရှိ စက်ယန္တရားများ စွမ်းအားပြည့် အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် လိုအပ် ချက်များ ကူညီပေးနိုင်ရန် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ရုံးချုပ်မှ ကျွမ်းကျင်သူများ စေလွှတ်ပေးသွားမည့် အစီအမံများ၊ ရေဘေးကာကွယ် ရေး တာများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုနှင့် ဆည်ရေးပေးပေးရေး အဆောက်အအုံ များ ထိခိုက်ခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ ကာလတိုအတွင်း မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း များ ပြန်လည်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေးနှင့် မွေးမြူရေးတိရစ္ဆာန်သားပေါက်များ ရရှိရေး၊ တိရစ္ဆာန် အစာရရှိရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိကမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ရှင်များ၊ မွေးမြူရေးအသင်းအဖွဲ့များက ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ထားရှိ မှုများကို တင်ပြကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြီး သက်ဆိုင်ရာဒေသများသို့ တာဝန်ပေးစေလွှတ် မည့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများကို လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အသေးစိတ်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မိုခါဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော စစ်တွေပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၏ ပြန်လည်တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး

စစ်တွေ မေ ၁၇  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းနှင့် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမျိုးသန့် တို့သည် ယနေ့ ဖွန်းလှပိုင်းတွင် စစ်တွေ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ရောက်ရှိပြီး မိုခါဆိုင်ကလုနီး မုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သော အဆောက်အအုံများ ပြန်လည် ပြုပြင်တည်ဆောက်ပြီးစီးမှု အခြေ အနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။ (အပေါ်ပုံ)



“အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင် သည့် အဆောက်အအုံများကို အမြန်ဆုံးစီးစားပေး ပြန်လည် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန်” ဆိုသည့် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏လမ်းညွှန် ချက်အရ ဆေးရုံရှိ ပျက်စီးသွား သောအခန်းများအား ဆောက်လုပ် ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ က ပြန်လည်ပြင်ဆင်နေမှုကို ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန် ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှု

စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို ပြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့အတူသမဝါယမနှင့် ကျေးလက် ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆေးရုံကြီး၏ ရေရရှိမှု အခြေ အနေများကိုလည်း လိုက်လံ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ဆေးရုံ ဝင်းအတွင်းရှိ ဆေးသိုလှောင်ရုံ အတွင်း ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမရှိအောင် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် လူနာများ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဆေးကုသမှု

ခံယူနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ထားရှိ မှုကိုလည်းကောင်း၊ အရန်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့များနှင့် ဆေးရုံဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်းကာ သစ်ပင်ချို့နယ်များ နှင့် အမှိုက်များ ရှင်းလင်းနေမှု ကိုလည်းကောင်း လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များကို ပြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ စစ်တွေ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး သည် အမျိုးသားသဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ၏ဦးဆောင်လမ်းညွှန်မှု နှင့်အညီ မုန်တိုင်းမကျရောက်မီ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်

ထားရှိသည့်အတွက် မုန်တိုင်း ကျရောက်စဉ်နှင့် ကျရောက်ပြီး အချိန်များတွင် ဆေးကုသမှု လုပ်ငန်းများ ရပ်ဆိုင်းမသွားဘဲ (၂၄) နာရီပတ်လုံး ခွဲစိတ်ကုသမှု များ အပါအဝင် ဆေးကုသမှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနအနေဖြင့် မုန်တိုင်းကျရောက် ခဲ့သည့် ဒေသများဖြစ်သည့် စစ်တွေမြို့ပေါ်၊ မြို့နယ်များနှင့် ရပ်ကွက်ကျေးရွာများရှိ ပြည်သူ လူထု ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါ

ဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရေး ကြိုတင် သုံးရေပေးဝေသည့် ရေတွင်း ရေကန်များကို ကလိုရင်းဆေးခတ် ခြင်းလုပ်ငန်းကို ယမန်နေ့က ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အခြားမြို့နယ်များတွင်ပါ ဆက် လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ညွှန်ကြား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ဆက်လက်၍ ရသေ့တောင် မြို့နယ်ရှိပျက်စီးသွားသည့်ဆေးရုံ အဆောက်အအုံများ ပြန်လည် ပြင်ဆင်နိုင်ရေး ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

လျက်ရှိပြီး ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ပိုမို အားဖြည့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် တပ်မတော်ဆေးဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့မှ ဆေးအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့သည် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ထောက်ပံ့သည့် ရေသန့်များ၊ ဆေး နှင့် ဆေးပစ္စည်းများနှင့်အတူ ယနေ့တွင် ရသေ့တောင်မြို့နယ် သို့ ထွက်ခွာသွားကြသည်။ ထို့အတူ မောင်တောမြို့နယ်ရှိ ကျောက်ပန္နံ၊ မြို့၊ အင်းဒင်ရွာ များသို့ လိုအပ်သည့် ရေသန့်၊ ဆေး နှင့် ဆေးပစ္စည်းများ၊ ကလိုရင်း ဆေးမှုန့်များ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး စစ်တွေမြို့ရှိ သက္ကယ်ပြင်ကျေးရွာ တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ဆေးခန်းများဖွင့်လှစ်၍ ကျန်းမာ ရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ပျက်စီး သွားသည့် တိုက်နယ်ဆေးရုံ အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြင်ဆင်နိုင် ရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

## ဘားအံမြို့၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade-9 (သင်ရိုးသစ်) ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်

ဘားအံ မေ ၁၇  
ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade-9 (သင်ရိုးသစ်) ဆင့်ပွား သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ဘားအံမြို့ အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဖြသလွင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ကရင်ပြည်နယ် ဥပဒေချုပ် ဦးရဲလွင်က

ပညာဆည်းပူး သင်ယူကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် သင်ကြားမှုလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ သင်ယူတတ်မြောက်မှု ဖြင့်ပေးရေး၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်တတ်စေရေးအတွက် အဆင့်မြင့်ပညာ နှင့် အခြေခံပညာ ဆရာ ဆရာမများ ပူးပေါင်းကာ ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆွေးနွေးကြသည့် သင်တန်းဖြစ်

ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်ရိုးသစ် ဆင့်ပွားသင်တန်းကို အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ အမှတ် (၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းနှင့် အမှတ် (၄) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းတို့တွင် သင်တန်းသား ၂၅၇၇ ဦးကို ဗဟိုအဆင့်နှင့် ဘားအံတက္ကသိုလ်တွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် Grade-9 (သင်ရိုးသစ်) သင်တန်းတက်ရောက် ပြီးစီးသည့် ဆရာ ဆရာမများက ပြန်လည်သင်ကြား ပို့ချ

မည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းတွင် မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ပထဝီဝင်၊ သမိုင်း၊ သိပ္ပံဘာသာရပ်များ၊ ဂီတ၊ ပန်းချီ၊ စာရိတ္တ၊ နိတိနှင့် ကာယပညာရပ် များကို သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်သည်။ သင်တန်း ကာလမှာ မေ ၁၇ ရက်မှ မေ ၂၄ ရက်အထိ ရှစ်ရက်တာ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ပို့ချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ သိရသည်။



# မြန်မာ့သမိုင်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပရိုင်းမိတ်ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်း သုတေသနရှာဖွေတွေ့ရှိမှုနှင့် မြန်မာ့ကျောက်ခေတ်သုတေသန အထောက်အထားအချက်အလက်များ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၇

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းသော မြန်မာ့ သမိုင်းစဉ်ကို ရေးသားပြုစုနိုင်ရန်အတွက် ပရိုင်းမိတ် ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်း သုတေသနရှာဖွေတွေ့ရှိမှုနှင့် မြန်မာ့ကျောက်ခေတ် သုတေသန အထောက်အထား အချက်အလက်များဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာန လောကနတ်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ မြန်မာ့သမိုင်းအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌ၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နန္ဒာ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ မြန်မာ့သမိုင်းအဖွဲ့မှ ပညာရှင်များ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိဆိုင်ရာ ပညာရှင်များ၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနဆိုင်ရာ ပညာ ရှင်များ၊ ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် လက်တွေ့ကွင်းဆင်းတူးဖော်မှု ဆောင်ရွက်နေကြ သော အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြ သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြန်မာ နိုင်ငံ၏ တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်းသော မြန်မာ့သမိုင်း စဉ်အတွက် အလွန်အရေးကြီးသော ဆွေးနွေးပွဲ ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ယနေ့ သမိုင်းစဉ်ဆွေးနွေးပွဲမှ အသစ်တွေ့ရှိမှု အချက်အလက်အထောက်အထား များကို ပေါင်းစပ်ဖြည့်စွက်၍ ကွင်းဆင်းလေ့လာ တူးဖော်သုတေသနပြုတွေ့ရှိမှုမှ နိုင်မာသော အထောက်အထားများဖြင့် ပိုမိုပြည့်စုံမှန်ကန်သည့်



မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူတူပရိုင်းမိတ် ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်း ဆိုင်ရာ သမိုင်းကြောင်းကို အတည်ပြုနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ကျောက်ခေတ်သုတေသန ပြုလုပ်နေသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပပညာရှင်များ၏ ကွင်းဆင်းလေ့လာတွေ့ရှိချက်များ၊ သုတေသနပြု တွေ့ရှိချက်များ၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနဆိုင်ရာ တူးဖော်သုတေသနပြု တွေ့ရှိချက်များ၊ ခေတ်စီသိပ္ပံ နည်းကျ သက်တမ်းတွက်ချက်မှုများကို ပေါင်းစပ် ဖြည့်စွက်၍ ခိုင်မာသောသမိုင်းစဉ် ရရှိနိုင်ရေးအတွက် မူကြမ်းပြုစုပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ကျောက်ခေတ်ဆိုင်ရာ သမိုင်းစဉ်တွင် ယခင်က မတွေ့ရှိခဲ့ရသေးသော ကျောက်ခေတ်လယ်ထွန်းကား

ခဲ့သည့် အထောက်အထားအသစ်တွေ့ရှိချက်များ၊ သိပ္ပံနည်းကျ သက်တမ်းတွက်ချက်မှု ရလဒ်များ ကြောင့် အချို့သောသမိုင်းစဉ် ခေတ်ကာလများမှာ များစွာပိုမိုပြင်ပေါ်လာပြီဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ယဉ်ကျေးမှုဖြစ်စဉ် ကွင်းဆက်ပြောင်းလဲလာမှုများကို ပြည့်သူများသိရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ် ပါကြောင်း၊ အလားတူ ကျောက်ခေတ်လယ်ဆိုင်ရာ အသစ်တွေ့ရှိချက်များကို နိုင်ငံတကာစာတမ်းဖတ်ပွဲ ပြုလုပ်၍ နိုင်ငံတကာပညာရှင်များသိရှိလက်ခံအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာစိုးမိုးလွင်က မြန်မာ့မြေလွှာ

ဖြစ်တည်မှုအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန် အဝေးသင်တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ချစ်စိန်က ပုံတောင်ပရိုင်းမိတ် ကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်း ရှာဖွေတွေ့ရှိမှုသမိုင်းကို လည်းကောင်း၊ ဗန်းမော် တက္ကသိုလ် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာသောင်း ထိုက်က ရေဝတီပရိုင်းမိတ် ရှာဖွေတွေ့ရှိမှုနှင့် အထောက်အထားများအကြောင်းကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တက်ရောက်လာသူများက ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်လိုသည်များကို ဆွေးနွေးပြောကြား ခဲ့ပြီး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သိန်းလွင်က ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် သုံးသပ်တင် ပြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြန်မာ့ကျောက်ခေတ်ဆိုင်ရာ သုတေသန အထောက်အထားအချက်အလက် ဆွေးနွေးပွဲကိုဆက်လက်ပြုလုပ်ရာ ရှေးဟောင်း သုတေသန နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း (ပြည်) မှ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးဝင်းကြိုင်က မြန်မာ့ ကျောက်ခေတ်အကြောင်းကို တင်ပြဆွေးနွေးပြီး ယခင်မတွေ့ရှိရသေးသော ကျောက်ခေတ်လယ် ယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ကျောက်ခေတ်ကို ပြည့်စုံစွာ မြန်မာ့မြေပေါ်တွင် တစ်ဆက်တစ်စပ် တည်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့ကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ တက်ရောက်လာသူများက ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်လို သည်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ ကျော်ဦးလွင်က အထွေထွေဆွေးနွေးချက်များ အပေါ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးခြင်း အများဆုံးပျက်စီးခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းလျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၇

လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန သည် ပြည်သူများ၏ အခြေခံ လိုအပ်ချက်ဖြစ်သော လျှပ်စစ် ဓာတ်အားများ တိုးတက်ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက် လျက်ရှိသောပုံစံသို့ မေ ၁၄ ရက်တွင် တိုက်ခတ်သွားသော မိုခါမုန်တိုင်း ကြောင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်

ဖြန့်ဖြူးခြင်း အများဆုံးပျက်စီးခဲ့ သည့် စစ်တွေဒေသ၊ ရသေ့တောင် ဒေသများနှင့် အခြားသော ရခိုင် ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းဒေသများ သို့ အမြန်ဆုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေး စီမံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစဉ်အတွင်း ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ

အမ်း - မြောက်ဦး - ပုဏ္ဏားကျွန်း မဟာဓာတ်အားလိုင်း တာဝါတိုင် ၁၂ တိုင် ပျက်စီးမှုများနှင့် လျှပ်စစ် ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလိုင်း ပျက်စီးမှုများကို ပြုပြင် ဆောင် ရွက်နိုင်ရန် ဝန်ထမ်းအင်အားစု ဖွဲ့စည်းမှုများနှင့် ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ နှင့် ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး ပြုလုပ်သည်။

သွားရောက်စစ်ဆေး ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ပျက်စီးနေ သော တာဝါတိုင်များ၊ ဖြန့်ဖြူးရေး လိုင်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင် တည်ဆောက်နိုင်ရန် ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လည်း ကောင်း၊ ပြုပြင်ရန်ပစ္စည်း ရောက်ရှိ မှုများကို လည်းကောင်း သွားရောက်စစ်ဆေးသည်။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန

အနေဖြင့် ထိုသို့ပြင်ဆင်ဆောင် ရွက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီး ဌာနမှ ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းအင်အား ၄၂၀ တို့သည် စစ်တွေဒေသ၊ မြောက်ဦးဒေသ၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း ဒေသများတွင် အသီးသီးဖြန့်ခွဲ

ပြင်ဆင်ခြင်း အလားတူ ပြင်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို အချိန်မီ ပြုပြင် ပြင်ဆင်နိုင်ရန်အတွက် လိုအပ် လျက်ရှိသော ထရန်စဖော်မာများ၊ ဓာတ်အားခွဲခွဲဆုံး ဆက်စပ်ပစ္စည်း များဖြစ်သည့် တန်ချိန် ၆၉ တန် ရှိ တာဝါသံပေါင်များ၊ ကွန်ကရစ် တာဝါတိုင် ၃၅၀ နှင့် အိမ်မီးသွပ် ချပ် ၁၅၀၀၊ စီးကမ်းများ၊ စက်သုံးဆီ လုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့များဖြင့် လည်းကောင်း၊ ကွန်ကရစ်တိုင် ၂၀၀၀ ကို စစ်တွေဒေသသို့ ဖော်တော်ယာဉ် များဖြင့် လည်းကောင်း၊ အခြား ဆက်စပ်အသုံးပြုရန် လိုအပ်သည့် ထရန်စဖော်မာများ၊ ကြိုးများ၊ ကြေးသီးများ၊ လိုင်းဆွဲသားရာတွင် အသုံးပြုသည့် ယန္တရားများအား ဖော်တော်ယာဉ် ၁၂ စီးဖြင့် လည်း ကောင်း၊ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး ကျန်ရှိသော ပစ္စည်းများကို လည်း ဖော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက် ပို့ဆောင်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



## ကျော့ဖိုးမှ

ထိုင်းနိုင်ငံကို ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးအလံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ (၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကို ဧပြီ ၂၉ ရက်မှ မေ ၁၇ ရက် အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး အရှေ့တောင်အာရှ ၁၁ နိုင်ငံစလုံးမှ အားကစားသမား ၆၀၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည်။ ယခုပြိုင်ပွဲတွင် အားကစား နည်း ၃၆ မျိုး ထည့်သွင်းကျင်းပခဲ့ပြီး ရွတ်ဆိပ်စုစုပေါင်း ၅၈၆ ခု ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက ရွှေ ၁၃ ခု၊ ငွေ ၁၅ ခု၊ ကြေး ၁၄ ခုဖြင့် နိုင်ငံအလိုက်ဆုရရှိမှုတွင် ပထမနေရာရရှိခဲ့ပြီး ဗီယက်နမ်အသင်းနောက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံက ရွှေ ၁၀၈ ခု၊ ငွေ ၉၆ ခု၊ ကြေး ၁၀၈ ခုဖြင့် ဒုတိယ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံက ရွှေ ၈၇ ခု၊ ငွေ ၈၀၊ ကြေး ၁၀၉ ခုဖြင့် တတိယ၊ အိမ်ရှင်ကမ္ဘာဒီးယားနိုင်ငံက ရွှေ ၈၁ ခု၊ ငွေ ၇၄ ခု၊ ကြေး ၁၂၇ ခုဖြင့် အဆင့် ၄၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက ရွှေ ၅၈ ခု၊ ငွေ ၈၆ ခု၊ ကြေး ၁၀၆ ခုဖြင့် အဆင့် ၅၊ စင်ကာပူနိုင်ငံက ရွှေ ၅၁ ခု၊ ငွေ

၄၂ ခု၊ ကြေး ၆၄ ခုဖြင့် အဆင့် ၆၊ မလေးရှားနိုင်ငံက ရွှေ ၃၄ ခု၊ ငွေ ၄၅ ခု၊ ကြေး ၉၇ ခုဖြင့် အဆင့် ၇၊ မြန်မာနိုင်ငံက ရွှေ ၂၁ ခု၊ ငွေ ၂၅ ခု၊ ကြေး ၆၈ ခုဖြင့် အဆင့် ၈၊ လာအိုနိုင်ငံက ရွှေ ကြေး ၁၂ ခု၊ ငွေ ၂၂ ခု၊ ကြေး ၆၀ ခုဖြင့် အဆင့် ၉၊ ဘရူနိုင်းနိုင်ငံက ရွှေ ၈ ခု၊ ငွေ ၁၀ ခု၊ ကြေး ၁၀ ခုဖြင့် အဆင့် ၁၀၊ တီမောနိုင်ငံက ကြေးရစ်ခုဖြင့် အဆင့် ၁၁ နေရာ ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။

ညီမြတ်သော်တာ

# ငြိမ်းချမ်းပါစေ ဒေါနဖြေ

စာနည်ဘွား

ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းအတွင်းက ကျင်းပခဲ့သော (၁၇) ကြိမ်မြောက် ကေအင်(န်)ယူ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးကွန်ဂရက်နှင့် ကေအင်(န်)ယူ ထိပ်ပိုင်း အပြောင်းအလဲများနှင့်အတူ “မဟာလူမျိုးကြီးဝါဒနှင့် စစ်အာဏာရှင်စနစ်တိုက်ဖျက်ရေး၊ ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီစနစ်ထူထောင်ရေး၊ ကရင်အမျိုးသားတို့၏ ရသင့်ရထိုက်သော အမျိုးသားတန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးများရရှိရေး” စသည်ဖြင့် ဖော်ပြထားသည့် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်များ။

တစ်ဖန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ၏ “KNU အနေဖြင့် စစ်တပ်အာဏာသိမ်းယူမှု၊ မဟာလူမျိုးကြီး ဝါဒနှင့် စစ်အာဏာရှင်စနစ် ဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ပြီး ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ ပြည်ထောင်စုပေါ်ပေါက်ရေး၊ ဒီမိုကရေစီရေး၊ အမျိုးသားတန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင် ပြဋ္ဌာန်းခွင့်ရရှိရေးအတွက် သန္နိဋ္ဌာန်ချမှတ်ထားပြီး တိုက်ပွဲဝင်နေကြသော တိုင်းရင်းသားတော်လှန်ရေး အင်အားစုများ၊ ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများ၊ လူထု လူတန်းစားအသီးသီးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည် ဟု ထုတ်ပြန်ထားခြင်းသည် အပြုသဘောမဆောင်ဘဲ NCA ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအား ဆန့်ကျင်ပြီး ထိပ်တိုက်ရင်ဆိုင်မှုလမ်းကြောင်းသို့ ဦးတည်နေကြောင်း။

တပ်မတော်က ကေအင်(န်)ယူတို့၏ မဲသေဝေါ မော်ဖိုးကော၊ မဲလ၊ မာနယ်ပလော၊ ကော့မူးဂျေ (ခေါ) ဝါးခသစ်စသည့် အပိုင်အမာစခန်းများအပေါ် ၁၉၈၈-၈၉၊ ၁၉၉၅ ခုနှစ် ကာလများတွင် ထိုးစစ် ဆင်နွှဲခဲ့ပြီး သိမ်းယူနိုင်ခဲ့သည့် စခန်းသိမ်းတိုက်ပွဲများ၊ နှစ်ဖက်ထိခိုက်ကျဆုံးမှုများ။ တိုက်ပွဲများကြောင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးစသည့် လူမှုရေးရာများကို ငြိမ်းငြိမ်းချမ်းချမ်း၊ အေးအေးချမ်းချမ်းမလုပ်နိုင်ဘဲ တစ်ဖက်နိုင်ငံနယ်မြေအတွင်းရှိ ခုက္ခသည့်စခန်းများ တွင် ပင်ပန်းဆင်းရဲစွာနေခဲ့ရသည့် ဒေသခံကရင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများကို ပြန်လည်အမှတ် ရလာမိသည်။

**ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အကြိမ်ကြိမ်ဆွေးနွေး**  
ခရစ်နှစ် ၂၀၀၀ ကျော်လွန်နှစ်များအတွင်း၌မူ ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရောင်နံ ယုက်ဖြာသန်းလာခဲ့သည်ဟု ဆိုရပါမည်။ အမှန် တကယ်အားဖြင့်မူ ၁၉၉၃ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းကာလ ကတည်းက ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များသည် အစပျိုးဖြစ်တည်လာခဲ့သည်။ ကေအင်(န်)ယူ ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်မြနှင့် ဦးထိန်မောင်တို့

ခဲ့ပြီး ကေအင်(န်)ယူဘက်မှ စစ်ရေးလှုပ်ရှားမှုများ ပင် ပြန်လည်လုပ်ဆောင်လာခဲ့လေသည်။ သို့ရာတွင် ကေအင်(န်)ယူ ဥက္ကဋ္ဌကြီးဗိုလ်ချုပ်မြ အပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားကြသော ခေါင်းဆောင်များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင် အဖွဲ့၏ ကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် ၂၀၀၃ ခုနှစ်အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရောင်ခြည်များ ပြန်လည်ယုက်သန်း လာခဲ့သည်။

**ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆွေးနွေးမှုများစတင်**  
၂၀၀၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ကေအင်(န်)ယူ ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မြ၊ ဦးထိန်မောင်၊ ဦးတူးတူးလေး၊ ဦးဒေးဗစ်ထော၊ ဦးစောကျော်နီတို့ ခေါင်းဆောင်သော ငြိမ်းချမ်းရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် တပ်မတော် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့မှ တစ်ဆင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အသေးစိတ်ဆွေးနွေးမှုများ စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက်ပိုင်းတွင် ကေအင်(န်)ယူ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ဗိုလ်ချုပ်မြသည် ကျန်းမာရေး ချို့ယွင်းလာမှုကြောင့် ဆေးကုသမှုခံယူနေစဉ်မှာပင် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ ရှာသည်။ ဗိုလ်ချုပ်မြသည် ငြိမ်းချမ်းရေးမရယူနိုင်

မရှိဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမဖြစ်နိုင်ဟုခံယူပြီး ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်နိုင် ရန် ငြိမ်းချမ်းရေးကမ်းလှမ်းသည့် ထုတ်ပြန်ချက် တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကာ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ပေါင်း ၁၆ ဖွဲ့နှင့် ဆွေးနွေး ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပြည်နယ်အဆင့် သဘောတူညီချက်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် သဘောတူညီချက်များ ရရှိ လာစေရန် ရက်ပေါင်း ၁၄၅၀ အတွင်း တွေ့ဆုံ ညှိနှိုင်းမှုများအပေါ်အဝင် အစည်းအဝေးပေါင်း ၅၀၀၀ ခန့်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ၂၀၀၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက် တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) ကို ကုလသမဂ္ဂ၊ ဥရောပ သမဂ္ဂ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယသမ္မတ နိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ထိုင်းနိုင်ငံတို့အား သက်သေထား ရှိ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်။

တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) တွင် ကေအင်(န်) ယူအဖွဲ့ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက်ကေအင်(န်)ယူ ဘက်မှ ခေါင်းဆောင်ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမူကူးစေးဖိုးနှင့် ပဒိုဒေးဗစ်ထော(ကွယ်လွန်)တို့သည် အထူးကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်သွားခဲ့ကြသည်။ ပဒိုဒေးဗစ်ထောသည် ကရင်တစ်မျိုးသားလုံးအတွက် ပြည်ထောင်စု အဆင့်ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် ကြိုးပမ်းစဉ်အတွင်း မင်္ဂလာဒုံစစ်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စ ရောက်သွားခဲ့ရသည်။ သူသည် အဆုတ်တစ်ခြမ်း သာရှိ၍ အောက်ဆီဂျင်တူးကို အမြဲဆောင်ယူအသုံး ပြုနေရသဖြင့်သည်တိုင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ တွင် အားတက်သရော ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ပဒိုဒေးဗစ်ထောအား ဖော်ပြသည့်အနေဖြင့် ဝန်ကြီး ဦးအောင်မင်းက ဘာအကြောင်း ဖြစ်ပေလိမ့်မည်ကို ဖွင့်လှစ်တည်ထောင်ပေးခဲ့သည်။

**ဒေသခံပြည်သူများ မြို့လုံးကျွတ်ကြိုဆို**  
ကရင်တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးကလည်း တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)တွင် ကေအင်(န်)ယူအဖွဲ့ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရန် အထူးလိုလား တောင့်တခဲ့ကြသည်။ ပြည်နယ်အဆင့် အပစ် အခတ်ရပ်စဲရေးအဆင့်မှာပင် လာရောက်ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည့် ကေအင်(န်)ယူအဖွဲ့ကို ဘားအံမြို့၌ ဒေသခံပြည်သူများက မြို့လုံးကျွတ်ကြို ဝမ်းပန်း တာသာကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေး၏အရာသာ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၏ တန်ဖိုးကို ပဋိပက္ခများကြားတွင် နှစ်ပေါင်းများစွာ တထိတ်ထိတ်၊ တလန့်လန့်ကိုလန့်စာစား နေထိုင် ခဲ့ကြရသော ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက အဝေးတစ်နေရာမှမြှောက်ပင့်သွေးထိုး လှုံ့ဆော် နေသူများထက် ပို၍ခံစားနားလည်သဘောပေါက် ခဲ့ကြသည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်ကလည်း “အချင်းချင်းဝါဒစွဲ၊ လူမျိုးစွဲ၊ ဒေသစွဲနဲ့ တိုက်ခိုက် သတ်ဖြတ်နေကြတာ ကချင်တစ်ယောက်သေလည်း တိုင်းပြည်ဆုံးရှုံး တာပဲ၊ ရှမ်းတစ်ယောက်သေလည်း တိုင်းပြည် ဆုံးရှုံးတာပဲ၊ မဇာတစ်ယောက်သေလည်း တိုင်းပြည် ဆုံးရှုံးတာပဲ။ ဆုံးရှုံးတာကတော့ ကိုယ့်လူမျိုး ကိုယ့်နိုင်ငံ အင်အားပြုန်းတီးစေတာပဲ” ဟု ထိုစဉ်က ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိနိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် စာမူကံနှာ ၁၁ သို့

**လက်ရှိနိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်က မိမိတို့အနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး (NCA) ကို တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအားလုံး လက်မှတ်ရေးထိုးလာနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ တာဝန်ရှိသူ သက်ဆိုင်သူအားလုံးက မှန်ကန်သော စိတ်ရင်းစေတနာ၊ ပြင်းပြသောဆန္ဒတို့ဖြင့် တက်ညီလက်ညီစုပေါင်း အကောင်အထည်ဖော်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း**

သည် ထိုစဉ်က တပ်မတော်အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးလိုကြောင်းကို ထိုင်းတပ်မတော်မှ တစ်ဆင့်ကမ်းလှမ်းခဲ့သည်။ သို့ဖြင့် နှစ်ဖက် ကိုယ်စားလှယ်များသည် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေး အတွက် ၁၉၉၆ ခုနှစ်အထိ အကြိမ်ကြိမ်ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

၁၉၉၇ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းကာလတွင်မူ ဒေါနဖြေ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးအစီအစဉ်အပေါ် အယူအမြင် အတားများ ဖြစ်ပေါ်လာခဲ့သည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုက ကမကထပြု၍ KNU မှ ဦးဆောင်သော DAB နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများပါဝင်သော မဲသေဝေါဆွေးနွေး ပွဲအပြီးတွင် “အမျိုးသားညီလာခံကို အသိအမှတ် မပြုကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီအင်အားစု၊ တိုင်းရင်းသား အင်အားစုနှင့် အစိုးရအဖွဲ့တို့ သုံးပွဲဆိုင်ဆွေးနွေးမှု ပြုလုပ်ရန်အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လက်မခံသေးဘဲ ဆိုင်းငံ့ထားရန်၊ ဒီမိုကရေစီရေးနှင့် လူထုတိုက်ပွဲကို ထောက်ခံကြောင်း” စသည့်အချက်များပါဝင်သည့် ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်နှင့်အတူ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲများလည်း ရပ်ဆိုင်းသွား

ခင်မှာ ကွယ်လွန်သွားခဲ့ရာသော်လည်း သူကိုယ်တိုင် လိုလားတောင့်တပြီး အစပျိုးခဲ့သည့်ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များမှာမူ ဆက်လက်ရင်သန် အသက် ဝင်ခဲ့၍ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို အောင်မြင်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပေသည်။

ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ စွဲကပင်မြေ၊ ဒေါန မြေဝယ် ဗုံးသဲ၊ သေနတ်သံများအစား ဖားစည်သံ များ၊ ကရင်ဒုံးယိုမီးအသံများ ဝေဆာလာသည်။ နှစ်သစ်ကွားပွဲ၊ အိမ်သစ်တက်ပွဲ၊ ကောက်သစ်စားပွဲ၊ လိပ်ပြာခေါ်ပွဲစသည့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ရိုးရာဓလေ့ ပွဲတော်များဖြင့် စည်ကားလာသည်။ တည်ငြိမ် အေးချမ်းလာသည်နှင့်အမျှ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း များကို နိုင်ငံတော်က တတ်နိုင်သမျှ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့၍ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ အထိုက်အလျောက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာခဲ့သည်။

**ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမဖြစ်နိုင်**  
သမ္မတဦးသိန်းစိန်ဦးဆောင်သော ဒီမိုကရေစီ အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင်မူ ငြိမ်းချမ်းရေးမရှိဘဲ ဒီမိုကရေစီစနစ်မထွန်းကားနိုင်သလို ငြိမ်းချမ်းရေး

**ကောင်းမွန်သောရလဒ်များ ရရှိ**  
လက်ရှိကာလတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် အမြေရာရန် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ၁၀ ဖွဲ့ နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကောင်းမွန် သောရလဒ်များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆိုင်ရာ ဘုံသဘောတူညီချက်များ ရရှိခဲ့သည့်အပြင် ယခုအချိန်အထိ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ အစည်းအားလုံးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် လမ်းဖွင့် ထားဆဲဖြစ်ကြောင်း” စသည့် သဘောထား ထုတ်ပြန်ချက်များ။

တစ်ဆက်တည်းမှာပင် ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး(KNU) တပ်မဟာ(၆)၏ ခရိုင်ဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုဒေးဗစ်ထောမောင်၏ “တိုက်ပွဲဖော်ဆောင်သူ၊ ပစ်ခတ်သူများကို မေးလိုသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ ဒေသ တွင်းနေထိုင်ကြသော မိဘပြည်သူများသည် လက်ရှိ ကာလ၌ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်နေကြခြင်းကြောင့် လယ်ယာထွက်ကုန်စိုက်ပျိုးရမည့် အချိန်၊ ကလေး သူငယ်များ ကျောင်းတက်ပညာသင်ယူရမည့်အချိန် ၌ မည်သည့်အရာမျှ မလုပ်ဆောင်နိုင်ဘဲ ပြေးရှောင် နေကြရသည်။ တိုက်ပွဲကြောင့် ဆုံးရှုံးစွန့်လွှတ် နေကြရသည်ကို ဂရုပြုမိပါသလား။

လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၏ ကြွေးကြော်သံနှင့် ဆောင်ရွက်လိုကြသည့်အရာတို့သည် ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်သူများနှင့် ရင်သွေးငယ်များအတွက် ရှိပါသေး သလား။ ထည့်သွင်းထားရှိပါသေးလား။

**တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ပါက အားလုံးအတွက် အကျိုးများစေမည်ဟု ယုံကြည်**  
ထို့ကြောင့် မိဘပြည်သူအတွက် အမျိုးသားထု အတွက် ဆောင်ရွက်နေကြပါသည်ဟု ပြောဆို ကြွေးကြော်နေကြသော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ အား မေတ္တာရပ်ခံလိုသည်မှာ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေ သော နိုင်ငံရေးအခင်းအကျင်း၊ နိုင်ငံရေးအခြေအနေ၊ အနေအထားအရ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည့် လမ်းကြောင်းမှတစ်ဆင့် ပြောဆိုညှိနှိုင်းမှုများ ပြုလုပ်ပါက ယခုလက်ရှိပစ်ခတ်တိုက်ခိုက် သတိဖြတ်နေကြသည့် ဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများ ထက် အဆများစွာ အားလုံးအတွက် ပိုမိုသာလွန် အကျိုးများစေမည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ကြစေလိုသောဆန္ဒဖြင့်” ဟူသည့် လူမှု ကွန်ရက်စာမျက်နှာထက်က သဘောထားထုတ် ဖော်တင်ပြခြင်းတို့ကို သတိပြုစေရန်မိသည်။

ရွှေညီလာခံ

- ❖ ပညာရွှေအိုး လူမခိုးဟု နိုးကြားမြန်မာ ရှေးစဉ်လာကို ငါသူစောင့်ထိန်း ရင်ဝယ်ကိန်းသော် သိန်းသန်းကုဋေ ကမ္ဘာမြေဝယ် ရွှေမြန်မာများ တန်ခိုးထွားကာ ပွားတိုးအဆင့် ဂုဏ်လည်းမြင့်၍ တင့်ဖြိုးဝေလွင် ပြည်စည်ပင်၏။
- ❖ လူ့စွမ်းရင်းမြစ် မွေးထုတ်ဖြစ်ရန် နှစ်သားကိုလုံ “ပညာဘက်စုံ” ပုံမှန်ဖွံ့ဖြိုး လုံးစုံတိုးဖို့ မိုးမိုးစီမံ “ရွှေညီလာခံ”။
- ❖ ပညာရပ်ပိုင်း အဆင့်တိုင်းတွင် နှိုင်းယှဉ်တိုးတက် အကောင်းဖက်ပြီး သက်ငယ်လတ်ကြီး ပညာဇီဝလျက် သီးပွင့်ဝေသာ အလွှာလွှာအား သာယာစေရန် “ရွှေညီလာခံ”။
- ❖ အနာဂတ်ရေး မြှော်မြင်တွေးလျက် ဆွေးနွေးဝေဖန် အကြံပြုထုတ်ဖော် စံထားထွက်ရန် “ရွှေညီလာခံ”။
- ❖ စာတမ်းပြုစု ကောင်းရာတုကာ နုပျိုရွယ်သင့် အဆင့်ဆင့်ကို တင့်လှပေဟန် ပညာခံတို့ မှန်ပင်သာမိုး ရှည်ဖွံ့ဖြိုးမည် ကြိုးစားစီမံ “ရွှေညီလာခံ”။

ညိုဝင်း(ချစ်မြေ)

"မေ ၁၈-၂၀ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် ပညာရေးညီလာခံ (၂၀၂၃)" ကို ဂုဏ်ပြုရေးဖွဲ့အပ်ပါသည်။

တိုင်းပြည်၏ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ခေါင်းဆောင်များဖြစ်လာကြမည့် လူငယ်လူရွယ်မောင်မယ်များအနေဖြင့် လူကောင်းလူတော်များဖြစ်လာရန် ကြိုးစားကြစေလို

နေပြည်တော် မေ ၁၇ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနက ပြုလုပ်သော ယဉ်ကျေးလိမ္မာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို မေ ၁၆ ရက်က အဆိုပါ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Jeng Phang နော်တောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်း အတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာထမ်းများ၊ အမှုထမ်းများ၊ သင်တန်းနည်းပြ ဆရာ ဆရာမများနှင့် သင်တန်း သားသင်တန်းသူများတက်ရောက် ကြသည်။



ရလဒ်ကောင်းများရရှိ ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ သားသမီး များကို ယဉ်ကျေးလိမ္မာပြီး အသိ ပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ဗဟုသုတ များ တိုးပွားစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယခုသင်တန်းကို တက်

ရောက်ခြင်းဖြင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် တွင် လူအများနှင့် ပိုမိုကောင်းမွန် စွာ ပေါင်းသင်း ပြောဆိုဆက်ဆံ နိုင်သည့် အကျိုးကျေးဇူး ရလဒ် ကောင်းများကိုလည်း ရရှိလာနိုင် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောင်တစ်ချိန် တိုင်းပြည်၏ ကဏ္ဍအသီးသီး၌ ခေါင်းဆောင်များဖြစ်လာကြမည့် လူငယ်လူရွယ် မောင်မယ်များ

အနေဖြင့် ယဉ်ကျေးလိမ္မာပြီး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ဗဟုသုတများနှင့် ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသည့် လူကောင်းလူတော် များ ဖြစ်လာရန် ကြိုးစားကြ စေလိုပါကြောင်း ပြောကြား သည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး က သင်တန်းသား သင်တန်းသူ

များ၏ ယဉ်ကျေးခြင်းနှင့် လိမ္မာ ခြင်းတို့သည် ဤဝန်ကြီးဌာနမှ တစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံသားအားလုံး အတွက် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသော လူမျိုး၊ ယဉ်ကျေးလိမ္မာသော အထောက်အပံ့ကောင်းများ ဖြစ် မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန



၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

**“ကျောင်းနေရွယ်ကလေးအားလုံး ပညာရေးမဝေးဖို့ ကျောင်းအမြန်အပ်နှံဖို့”**

ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၃ ရက်နေ့မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ

**နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာခိုင်**

နေပြည်တော် မေ ၁၇ နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုး ထစ်ချွန်း ရွာခိုင်သည်။ ရွာရန် ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။

နောက်နှစ်ရက် အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင် ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ် တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်း ရွာခိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ စိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်ကလည်း ပြီးခဲ့ သည့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ကရင်အမျိုးသားနှစ်သစ်ကူးနေ့ အခမ်းအနားသို့ပေးပို့ခဲ့သော သဝဏ်လွှာတွင် “ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ တိုင်းပြည်အပေါ်ထားရှိ သည့် ကောင်းမွန်သော စိတ်ထားများကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအသီးအပွင့်ကို လက်တွေ့သိရှိခံစား နေရပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကိုလည်း ထိတွေ့ ခံစားနေရပြီဖြစ်သည်။ ထိုရရှိပြီးသော ရလဒ် ကောင်းများကို ပိုမိုတိုးတက်ဖြစ်ထွန်းအောင် ဖော်ဆောင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအမွေကို သားစဉ် မြှေးဆက်ခံစားနိုင်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် သွားကြရန်မှာ ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ သမိုင်း မေး တာဝန်ပင်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့အနေဖြင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး (NCA) ကို တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အားလုံး လက်မှတ်ရေးထိုးလာနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။ တာဝန်ရှိသူ သက်ဆိုင်သူအားလုံးက

မှန်ကန်သော စိတ်ရင်းစေတနာ ပြင်းပြသောဆန္ဒ တို့ဖြင့် တက်ညီလက်ညီစုပေါင်းအကောင်အထည် ဖော်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်းဖော်ပြအပ်ပါသည်” စသည်ဖြင့် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ထို့အတူ “လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက ပြည်တွင်းလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ကြုံတွေ့ခဲ့ရတဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံနဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့အကျိုးကို ရှေးရှင်ကွက်ပြီး သက်ဆိုင်သူအားလုံးက ပြည်တွင်း ပဋိပက္ခများချုပ်ငြိမ်းရေးကို (၇၇) နှစ်မြောက် စိန်ရတု လွတ်လပ်ရေးနေ့ကစပြီး အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နောင်မျိုးဆက်သစ် များကို ငြိမ်းချမ်းရေးအမွေပေးခဲ့ကြပါပြီလို့ တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါတယ်” စသည်ဖြင့် နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၄ ရက် (၇၇) နှစ်မြောက် စိန်ရတုလွတ်လပ်ရေး နေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကရင်ပြည်နယ်သည် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး၏ အချက်အချာဒေသတစ်ခုဖြစ်သည့်အပြင် သဘာဝ အလှတရားများတည်ရှိရာ ဒေသတစ်ခုလည်းဖြစ်

သည်။ သဘာဝသယံဇာတ ပေါကြွယ်ဝပြီး အဖိုးတန် သစ်တောများလည်းရှိနေသည့်အတွက် ရာသီဥတု သမမျှတပြီး စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖြစ် ထွန်းသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး အလိုအပ်ဆုံးအရာမှာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးသာဖြစ် ကရင်တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့်လည်း အစဉ် အဆက် ရိုးသားဖြူစင်ကြသည်။ သဘာဝတရားကို ရိုသေကိုးရှိုင်းကြသည်။ ကိုယ်ပိုင်စာပေ ယဉ်ကျေးမှု အနုပညာ၊ ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်းများကို တန်ဖိုးထား ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြသူများ ဖြစ်ကြသည်။ ဇာတိချက်ကြွ မွေးရပ်မြေအပေါ် ခင်တွယ်ကြသည်။ ကိုယ့်ရပ်ကိုယ့်ရွာတွင် ငြိမ်းငြိမ်း ချမ်းချမ်း၊ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာနေထိုင်လိုကြသည်။ ယနေ့ ကရင်ပြည်နယ်အပါအဝင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး တွင် အလိုအပ်ဆုံးအရာမှာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးသာ ဖြစ်ပေသည်။

ဘယ်လိုပဲသိနိုင်သေး ကဗျာဆရာတစ်ဦး၏ “စစ်ပွဲတွေက နတ္ထိတရားကို ယူဆောင်လာလေရဲ့”

ဟူသည့် ကဗျာလေးကိုအမှတ်ရမိသည်။ ကဗျာ ဆရာသည် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အတွင်း ဂျာမန်တပ်များ ဘယ်လိုပျက်စီးခံရလျှင်အတွင်း ဝင်ရောက်သိမ်းပိုက်စဉ် လမ်းမကြီးပေါ်က စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များကို ကြည့်ရင်း ...

“သူတို့ပိုင်ဆိုင်သမျှကလည်း နတ္ထိ အဆုံးအစမရှိတဲ့ လမ်းမကြီးတစ်ခုကလွဲလို့ အနာဂတ်ကလည်း နတ္ထိ၊ ဒီရေ ဒီမြေက လူတွေအတွက် ပြိုဟုတ်ဆုံးဟာ နတ္ထိတရားနဲ့စောင့်နေလေရဲ့” ဟူ၍ ရေးစပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သို့ဆိုလျှင် ပကတိအရှိတရားအရ တစ်နိုင်ငံ လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘာဝတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းနည်းလမ်း သည်သာ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး ရရှိနိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် အမျိုး သား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးတို့အတွက် လမ်းကြောင်း မှန်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။

။

# ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့သွေးတိုးရောဂါနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၇

၂၀၂၃ ခုနှစ် “ကမ္ဘာ့သွေးတိုးရောဂါနေ့” အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မတ်လတွင် ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်းက ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီးက ၂၀၂၃ ခုနှစ် “ကမ္ဘာ့သွေးတိုးရောဂါနေ့” အထိမ်းအမှတ် အလက်များအရ ယနေ့ ကမ္ဘာဆောင်ပုဒ်မှာ “Measure Your Blood Pressure Accurately, Control It, Live Longer” “သက်ရှည်ကျန်းမာနေနိုင်ဖို့ စနစ်တကျ သွေးပေါင်တိုင်းကာထိန်းညှိစို့” ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆောင်ပုဒ်၏ ဦးတည်ချက်သည် ပြည်သူ့လူထုအတွင်း သွေးတိုးရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ အသိပညာဖြင့်တင်ရန်၊ သွေးပေါင်ချိန်ကို စနစ်တကျ နည်းလမ်းမှန်စွာ တိုင်းတာတတ်စေရန်နှင့် ထိရောက်သောကုသမှုများ ရယူတတ်စေရန် ဖြစ်ကြောင်း။



သောရောဂါ ဖြစ်ပွားသေဆုံးမှုကို ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ၃၃ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ချရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ ပန်းတိုင်ကိုပြည့်မီစေရန် သွေးတိုးရောဂါ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထိရောက်သော ကုသမှုပေးခြင်းသည် လွန်စွာအရေးကြီး

သော အခန်းကဏ္ဍများ ဖြစ်သကဲ့သို့ ပြည်သူ့လူထုအကြား သွေးတိုးရောဂါအန္တရာယ်နှင့် နောက်ဆက်တွဲ ကျန်းမာရေးဆိုးကျိုးများ ဆိုင်ရာ အသိပညာဖြင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းသည် အရေးကြီးသော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့သွေးတိုးရောဂါနေ့ အထိမ်းအမှတ် မှတ်တမ်းဗီဒီယိုနှင့် နေအိမ်၌ စနစ်တကျ သွေးပေါင်ချိန် တိုင်းတာခြင်း သရုပ်ပြဗီဒီယိုကို ပြသပြီး မြန်မာနိုင်ငံ သွေးတိုးရောဂါအဖွဲ့ အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူး ပါမောက္ခဒေါက်တာရဲမြင့်

က “သွေးတိုးရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျန်းမာရေးပညာပေး ဟောပြောသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကမ္ဘာ့သွေးတိုးရောဂါနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ကြည့်ရှုသည်။ (ဝဲပုံ)

အခမ်းအနားသို့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်းတို့မှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ သွေးတိုးရောဂါအဖွဲ့ နာယက၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဆေးရုံအုပ်ကြီးများ၊ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူးများ၊ အစည်းအဝေးမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ရောက်ရှိ၍ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၇

ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မုန့်တိုင်းဒဏ်ခံခဲ့ရသည့် ဒေသများသို့ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်မှ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး

နှင့် ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

အဆိုပါ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များတွင် ဌာနချုပ်မှ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး အထူးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ သန္ဓေ အရန်၊ ပရဟိတများ ပါဝင်သည့်တပ်ဖွဲ့ဝင်ဦးရေ ၄၁၈ ဦးသည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ စစ်တွေမြို့နယ်၊ ပေါက်တောမြို့နယ်နှင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်များသို့ သွားရောက်

၍ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ယနေ့တွင် စစ်တွေမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ရှင်းလင်းရေးလုပ်ငန်းများ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအထူးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စစ်တွေမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ မုန့်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးမှုများကို ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်နေစဉ်။

## ရွှေဘိုမြို့၌ ဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့

ရွှေဘို မေ ၁၇

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ရွှေဘိုခရိုင် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ရွှေဘိုမြို့နယ်အတွင်း အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းများ

၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မျိုးဝင်းက အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ရွှေဘိုခရိုင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ချောစုက ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရသည့် အကြောင်းရင်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တက်ရောက်လာသော ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ ရုပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကျေးရွာသားများက လက်ခံယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



## ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ မုန့်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပြုလုပ်ခဲ့သည့်ဓာတ်အားတိုင်များ ပြန်လည်ပြင်ဆင်

ဘူးသီးတောင် မေ ၁၇

ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ အလွန်ပြင်းထန်သော မိုခါမုန့်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မေ ၁၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဓာတ်အားတိုင်များကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ပြန်လည်တည်မတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



လမ်းမကျောင်း၊ ဦးဥက္ကဋ္ဌမခန်းရွှေ၊ ဥက္ကဋ္ဌပျံလမ်း၊ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရွှေ၊ အိုးသည်ကျေးရွာ၊ သပြေတောကျေးရွာ၊ စိမ်းညှင်းပြားဈေးရွှေ၊ ဂူတာပြင်အုပ်စု HPM ကျောက်တိုင်ကျေးရွာ၊ နခခ(၈)၊ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ(MOCHA) ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၁၀၆၈ ရွာမှ လူနေအိမ် ၄၄၉၂၈ လုံး၊ သာသနိက အဆောက်အအုံ ၃၇၆ လုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၅၉ ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း ၄၃၉ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း ၅၉ ခု၊ ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် ၁၁ ခု၊ စာတံမီးတိုင် ၁၁၉ တိုင်၊ ထရန်စဖော်မာ ၅ လုံး၊ ဈေး တစ်ခု၊ လေဆိပ် နှစ်ခု၊ ဌာနဆိုင်ရာအဆောက်အအုံ ၁၅၈ လုံး ပျက်စီးခဲ့ပြီး ဒေသခံပြည်သူ ၄၈ ဦး သေဆုံး

နေပြည်တော် မေ ၁၇ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း “မိုခါ”(MOCHA) မေလ ၁၄ ရက်တွင် တိုက်ခတ်မှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုစာရင်းများအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်လျက်ရှိသည်။

ဆက်လက်၍ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် အသေးစိတ်ထပ်မံစစ်ဆေးရာ မေ ၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းအထိ ရရှိသောစာရင်းများအရ နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၄၄ ရွာမှ လူနေအိမ် ၁၂ လုံး၊ သာသနိကအဆောက်အအုံ သုံးလုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း သုံးကျောင်း၊ လေဆိပ်အဆောက်အအုံ တစ်ခု၊ ဓာတ်မီးတိုင် ရှစ်တိုင်၊ ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံး၊ ဌာနဆိုင်ရာအဆောက်အအုံ တစ်လုံး၊ အုတ်နံရံ တစ်ခု၊ ချင်းပြည်နယ် အတွင်းရှိရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၂၄ ရွာမှ လူနေအိမ် ၁၂၉ လုံး၊ သာသနိက အဆောက်အအုံ တစ်လုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း နှစ်ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း နှစ်ခု၊ ဓာတ်မီးတိုင်

လေးခု၊ ဌာနဆိုင်ရာအဆောက်အအုံ ၃၀၊ ဘောလုံးကွင်း တစ်ကွင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၂၃ ရွာ၊ လူနေအိမ် သုံးလုံး၊ ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် ခြောက်တိုင်၊ ဓာတ်မီးတိုင် နှစ်တိုင်၊ ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံး၊ အုတ်တံတိုင်း၊ နံရံ ၂၆ ခု၊ တံတားသုံးစင်း၊ ပိဋကတ်၊ ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၇၂ ရွာမှ လူနေအိမ် ၁၁၃ လုံး၊ ဆက်သွယ်ရေး တာဝါတိုင် နှစ်တိုင်၊ ဓာတ်မီးတိုင် တစ်တိုင်၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများမှ ၄၄ ရွာမှ လူနေအိမ် လေးလုံး၊ ဓာတ်မီးတိုင် ၁၄ တိုင်၊ အုတ်တံတိုင်း၊ နံရံ ၆၇ ခု၊ ရာသီသီးနှံစိုက်ခင်း ၁၅၆ ခင်း၊ တံတား တစ်စင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ တစ်ရွာမှ သာသနိက အဆောက်အအုံ လေးခု၊ မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ လေးရွာမှ လူနေအိမ် တစ်လုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း တစ်ကျောင်း၊ ဓာတ်မီးတိုင် ၁၄ တိုင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၆၈၆ ရွာမှ လူနေအိမ် ၄၄၅၂ လုံး၊ သာသနိကအဆောက်အအုံ အစုံ ၃၆၆ ခု၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၄၈ ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း ၃၉၄ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊



မုန်တိုင်းကြောင့် တိမ်းရှောင်ပြည်သူများ နေရပ်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရာတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးစဉ်။

ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အပါအဝင် သေဆုံးသူ ၄၇ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သေဆုံးသူ တစ်ဦးရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

သို့ဖြစ်၍ မေ ၁၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းအထိ ရရှိသောစာရင်းများအရ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၁ ခုတွင် စုစုပေါင်းပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုနှင့် သေဆုံးမှုမှာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ ၁၀၆၈ ရွာမှ လူနေအိမ်

၄၄၉၂၈ လုံး၊ သာသနိကအဆောက်အအုံ ၃၇၆ လုံး၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၅၉ ကျောင်း၊ စာသင်ကျောင်း ၄၃၉ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း ၅၉ ခု၊ ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင် ၁၁ ခု၊ ဓာတ်မီးတိုင် ၁၁၉ တိုင်၊ ထရန်စဖော်မာ ငါးလုံး၊ စာတံမီးတိုင် နှစ်ခု၊ ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံ ၁၅၈ လုံး၊ ပျက်စီးခဲ့ပြီး ဒေသခံပြည်သူ ၄၈ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း သတင်းစဉ်



သာသာဝေးကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများကို တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်းမှုဖြင့် ရင်းလင်းဖယ်ရှားစဉ်။

အိသီယိုပီးယားရှိ ဒေသများ၌ လတ်တလောရေကြီးမှုကြောင့် လူပေါင်း ၈၀ ကျော်ထက်မနည်းသေဆုံး

နိုင်ငံတကာသတင်း

အစ္စစအဘာဘာ မေ ၁၇ အိသီယိုပီးယားနိုင်ငံ နေရာအတော်များများတွင် လတ်တလောရေကြီးမှုကြောင့် လူပေါင်း ၈၀ ကျော်ထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့သည်ဟု ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံးက ပြောသည်။

မေ ၁၅ ရက် ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံးမှ နောက်ဆုံးအချက်အလက်များကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး လတ်တလော ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပုံမှန်မဟုတ်သည့် ရေကြီးမှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်

ပေါ်စေပြီး နေရပ်ရွှေ့ပြောင်းမှုများ ဖြစ်စေသည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ ယင်း အခြေအနေများကို ဆိုမာလီ၊ အီရီစီယာ၊ အဖာဒေသတို့အပါအဝင် အိသီယိုပီးယားရှိ အခြားသော နေရာအစိတ်အပိုင်းများတွင် ခံစားခဲ့ရသည်။ ကာလရှည်ကြာမိုးခေါင်မှုဒဏ် ခံစားခဲ့ရ

သည့်သူများအတွက် ရေကြီးမှုမှ နောက်ထပ် ထိုးနှက်ချက်ပင် ဖြစ်သည်။ ရေကြီးမှုကြောင့် မိသားစုပေါင်း ၃၇၀၀၀ နေရပ်စွန့်ခွာခဲ့ရပြီး ၄၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ရသည်။ ဆိုမာလီဒေသတစ်ခုတည်း၌ ပင် ကျွဲ နွားတိရစ္ဆာန် ၂၀၀၀၀ သေကျေပျက်စီးခဲ့ရပြီး မြေ

ဟက်တာပေါင်း ၉၉၀၀၀ ကျော် ပျက်စီးခဲ့ရသည်ဟု ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု ညှိနှိုင်းရေးမှူးရုံးက ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ သိရသည်။ အိသီယိုပီးယားရှိ အီရီစီယာဒေသတွင် ရေကြီးမှုကြောင့် မိသားစုပေါင်း

၅၈၀၃ ဦးနေရပ်စွန့်ခွာခဲ့ရပြီး လူရှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ ကောက်ပဲသီးနှံများနှင့် မြေဧကပေါင်းများစွာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖြစ်သည့် လမ်း၊ တံတားနှင့် စာသင်ကျောင်းများပါ ပျက်စီးခဲ့ရသည်။ ဆင်ဟွာ



(၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှအားကစားပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ပြီး ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အားကြိုဆို

ရန်ကုန် မေ ၁၇ ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် (၃၂)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သော မြန်မာအားကစားအဖွဲ့သည် ယနေ့ည ၇ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ လေယာဉ်အမှတ် 8M-402 ဖြင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးစိုးသိန်းနှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးများ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦး၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာသိပ္ပံ (ရန်ကုန်) ကျောင်းအုပ်ကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်နိုင်ဆွေ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မိုးနှင့် တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ မြန်မာနိုင်ငံဘေးလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်

မိဘပြည်သူများက ပန်းစည်းများဖြင့် ဝမ်းပန်းတသာ ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုကြသည်။ အဆိုပါ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့တွင် ပိုက်ကျော်ခြင်းအားကစားနည်း Men's Team Doubles ပြိုင်ပွဲနှင့် Women's Doubles ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ငွေတံဆိပ်ရရှိခဲ့သူများနှင့် Men's Doubles ပြိုင်ပွဲတွင် ကြေးတံဆိပ်ရရှိသူများ၊ ငွေတံဆိပ်ဆုရရှိခဲ့သည့် အမျိုးသမီးဘောလုံးအသင်း၊ တိုက်ကွမ်ဒိုအားကစားနည်း အမျိုးသမီး တစ်ဦးချင်း Free Style Poomsae ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား တစ်ဦးချင်း Recognized Poomsae ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသား(-74) ကိုလိုပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီး (+73) ကိုလိုပြိုင်ပွဲတို့တွင် ကြေးတံဆိပ်ရရှိသူများနှင့် အမျိုးသားဘောလုံးအသင်းတို့ ပြန်လည်လိုက်ပါလာကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မောင်တောမြို့၊ ရသေ့တောင်မြို့နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့တို့မှ မုန့်တိုင်းသင့်ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်မည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ဆေးပစ္စည်းများအား ကူညီပို့ဆောင်

နေပြည်တော် မေ ၁၇ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန့်တိုင်း “မိုချီ”(MOCHA) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ထိခိုက်ခဲ့သည့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေ(လေ) မိသားစုများနှင့်စေတနာရှင်အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း တပ်မတော်လေယာဉ် ရဟတ်ယာဉ်၊ ရေယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။ ယနေ့တွင် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တော မြို့နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တို့ရှိ မုန့်တိုင်းသင့်ပြည်သူများကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းမည့် ဆန်အိတ်များ၊ ဆီပုံးများ၊ ဆားနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ရေသန့်စက်၊ သောက်ရေသန့်ဘူးများနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဖုန်းလှိုင်းများ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာစေရန် ပြုပြင်တင်ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် ဆက်သွယ်ရေးစက်ကိရိယာပစ္စည်းများကို စစ်တွေသင်္ဘောဆိပ်သို့ တပ်မတော်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ဆက်လက်ပို့ဆောင်ရန် စက်လှေများပေါ်သို့ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စစ်တွေတပ်နယ်မှ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့်



မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးကြသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ထင်လတ်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး (ဝဲပုံ) လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ထို့အပြင် မုန့်တိုင်းသင့် ပြည်သူများ သန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေများအသုံးပြုသောကန်နှင့်ရေအတွက် စစ်တွေမြို့ မေယုလမ်းမကြီးတွင် တပ်မတော်ရေသန့်စက်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သောက်ရေသန့်များ ထုတ်လုပ်ပေးဝေလှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်နှင့် တိုင်းမှူးချုပ်ကြီး ဘွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး ဒေသခံပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် အားပေးစကား ပြောကြားကာ သောက်သုံးရေလုံလောက်စွာ ပြန်ဝေပေးနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

စက်ကိရိယာပစ္စည်းများကို စစ်တွေသင်္ဘောဆိပ်သို့ တပ်မတော်မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ဆက်လက်ပို့ဆောင်ရန် စက်လှေများပေါ်သို့ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် စစ်တွေတပ်နယ်မှ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၈-၅-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Table with 15 columns: Fuel (Brand/Type), 95 Ron, 92 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), HSD (10 ppm), and various other fuel specifications.

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), and HSD (10 ppm).

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရုံဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ၀၆၇-၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆ ၀၆၇-၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၅၃၃ စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၁၃၉ ဦး တွေ့ရှိ

(၁၇-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၁၆-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၇-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၉,၇၄၉) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၃၉) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁.၄၃) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း (၁၀,၅၃၉,၉၉၂) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၇,၆၂၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင်သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိကာသမ္မတပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၆,၄၄၂) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၇၉၄) ဦး ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန





### မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများ၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များက အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲပြုလုပ်

နေပြည်တော် မေ ၁၇  
မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ဒေသများ၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့မုန်လွှဲတွင် မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ (ဗ)ထပ်ဆောင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးမျိုးအောင်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ် ကိုကိုဦး၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အလှူရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



ဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အလှူရှင်များက အလှူငွေကူညီ

သိန်းပေါင်း ၄၆၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် (အဆီပုံ) နှင့် တိုင်းမှူးတို့က လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြု

မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ကာ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရသည်။ သတင်းစဉ်

### မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

### သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၇  
အလှူငွေ အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း “မိုခါ” ဝင်ရောက်ခဲ့မှုကြောင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့ရသည့် ဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကြိုတင်စုဖွဲ့ စေလွှတ်ထားသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး အဖွဲ့များက လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။



သဘာဝဘေးဒဏ်သင့် ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးစဉ်။

အဆိုပါ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ကို ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း “မိုခါ” မဝင်ရောက်မီကတည်းကပင် တပ်မတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ကြိုတင်စုဖွဲ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မုန်တိုင်းဦးတည်ဝင်ရောက်နိုင်သော ဒေသများနှင့် ဆက်စပ်နေသော ဒေသများသို့ လျင်မြန်စွာ သွားရောက်နိုင်ရေး ဝှ၊ အမ်း၊ ကျောက်တော်၊ ပုသိမ်၊ ပြည်၊ ကွေး၊ စသောဒေသများသို့ ယာဉ်အုပ်စု ၁ စုတွင် တပ်မတော်မှ အရာရှိကြီး တစ်ဦး လိုက်ပါ၍ ယာဉ်အုပ်စု ၁၀ စုကို မေ ၉ ရက်တွင် စတင်စုဖွဲ့ခဲ့ပြီး မေ ၁၂ ရက်တွင် ရန်ကုန်စုစုစတင်ထွက်ခွာကြသည်။

ယာဉ်အုပ်စု ၁ သည် စစ်တွေမြို့သို့ မေ ၁၅ ရက်တွင် ရောက်ရှိအခြေပြု၍ မေ ၁၆ ရက်နှင့် ယနေ့တွင် ရန်ကုန်- စစ်တွေ ကားလမ်း တစ်လျှောက် သဘာဝဘေးဒဏ်ကြောင့် ကျိုးကျ၍ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုများ ပိတ်ဆို့လျက်ရှိသည့် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများအား ရှင်းလင်း ဖယ်ရှားပေးခြင်း၊ ရေသန့်ယာဉ် ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်စေနိုင်သောနေရာများသို့ ရေပေးခြင်း၊ မိုးကာတံများနှင့် တာပေါလင်များ ပြန်ပေးခြင်းတို့ကို နယ်မြေခံလုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ယာဉ်အုပ်စုတွင် ပါဝင်သည့် ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များကလည်း စစ်တွေမြို့ပေါ်၌ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု

လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ အလားတူ ကျောက်ဖြူမြို့တွင် မေ ၁၆ ရက်က ရောက်ရှိ အခြေပြုလျက်ရှိသည့် ရေသန့်စင်ယာဉ် အပါအဝင် ယာဉ် ၁၂ စီးပါဝင်သည့် ယာဉ်အုပ်စု ၆ မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များအနေဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက် ပျက်စီးခဲ့ရသည့်များကို ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အများပြည်သူများ ပုံမှန်အတိုင်း သွားလာအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် သစ်ပင်၊ သစ်ကိုင်းများ ရှင်းလင်းပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး ယာဉ်အုပ်စုတွင် ပါဝင်သည့် ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များကလည်း ကျောက်ဖြူပေါ်၌

လိုအပ်သည့် ဆေးကုသပေးမှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ ကျန်ရှိသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ယာဉ်အုပ်စုများအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တော၊ ဘူးသီးတောင်၊ ရသေ့တောင်၊ ပုဏ္ဏားလိုအပ်သည့် ဆေးကုသပေးမှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ကျန်း၊ ကျောက်တော်နှင့် မြောက်ဦးမြို့တို့၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် လမ်းကြောင်း တစ်လျှောက် သစ်ပင် သစ်ကိုင်းပိတ်ဆို့ လဲကျနေမှုများအား ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခြင်း၊ မြေပြိုပိတ်ဆို့မှုများအား ရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်၍ အမြန်ဆုံးရောက်ရှိနိုင်ရေး ဆက်လက်ချီတက်လျက် ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါ ယာဉ်အုပ်စုများ၌ အင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ထောက်ပံ့နှင့် ပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားရေးမှူးမှူးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လျှပ်စစ်နှင့် စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆက်သွယ်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စစ်လက်နက် ပစ္စည်း ညွှန်ကြားရေးမှူးမှူးမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြန်ကြားရေး

လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်ပြီး ယာဉ်အုပ်စုများတွင် မော်တော်ယာဉ်များ၊ ပုံချိတ်စက်များ၊ ဖိုက်ဘာတိုက်လေ့များ၊ ချိန်းဆောများနှင့် လက်သုံးကိရိယာများ၊ အသက်ကယ်အင်ဂျီအသက်ကယ် ဗောကွင်းများ၊ မိုးကာတံများ၊ တာပေါလင်စများ၊ ပစ္စည်း ၁၄ မျိုးပါ အရေးပေါ်သတ္တိများ၊ မြေအဆိပ်ဖြောဆေး အပါအဝင် ဆေးမျိုးစုံ၊ အရေးပေါ်ဆက်သွယ်ရေး စက်မျိုးစုံနှင့် အခြားလိုအပ်သော ဆက်စပ်ပစ္စည်းများပါရှိကြောင်း သိရှိရပြီး လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထို့ပြင် တပ်မတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်မှုများအရ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး ကွပ်ကဲမှုအောက်မှ ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အထူးဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် မေ ၁၆ ရက်တွင် စစ်တွေမြို့သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့တွင် စစ်တွေမြို့ ဆတ်ရိုးကျ ရပ်ကွက်၌ ယာယီဆေးရုံ ဖွင့်လှစ်၍ နယ်မြေခံကျန်းမာရေးများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆေးကုသပေးရန် လိုအပ်သော သဘာဝဘေးဒဏ်သင့် ပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ဆေးကုသပေးနေမှုများကို အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည့်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



မုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးမှုများကို တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်းရှင်းလင်းဖယ်ရှားစဉ်။

# ၂၀၂၃ ခုနှစ် ရေကြောင်းနှင့် လေကြောင်းလူငယ် အခြေခံသင်တန်းများနှင့် တန်းမြင့်သင်တန်းများ သင်တန်းဆင်းပွဲများ ပြုလုပ်

နေပြည်တော် မေ ၁၇  
ကျောင်းသား ကျောင်းသူ မျိုးဆက်သစ်လူငယ် မောင်မယ်များကို နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်ကာလ အတွင်း အသိပညာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်၊ အားလပ်ရက်များ အကျိုးရှိစေရန်၊ မိမိဝါသနာပါသည့် ပညာရပ်များကို လေ့လာဆည်းပူးနိုင်စေရန်နှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ရေကြောင်းပညာ၊ လေကြောင်း ပညာကျွမ်းကျင်သော အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ် များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ တပ်မတော်(ရေ) က ရေကြောင်းလူငယ်အခြေခံနှင့် တန်းမြင့်သင်တန်း များ၊ တပ်မတော်(လေ) က အခြေခံလေကြောင်း လူငယ်သင်တန်း(အကြီးတန်းအဆင့်)နှင့် အခြေခံ လေကြောင်းလူငယ်သင်တန်း(အငယ်တန်းအဆင့်) ဖွင့်ပွဲများကို ဧပြီ ၂၄ ရက်တွင် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ် အသီးသီးရှိ သင်တန်းစခန်းများ၌ တစ်ပြိုင်တည်း စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ လေ့ကျင့်သင်ကြားလျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ပိုင်းတွင် ရေကြောင်း လူငယ်စခန်း သင်တန်းဆင်းပွဲကို ရောဝတီရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်၊ သီဟသူရကန်တပ်စခန်းမှ ပြုလုပ်ရာ အလယ်ပိုင်းရေတပ်ကွပ်ကဲမှူးဌာန ချုပ်မှ ဗိုလ်ချုပ်ထိန်ဝင်း တက်ရောက်၍ သင်တန်း ဆင်း အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူများအား သင်တန်းဆင်းအောင်လက်မှတ်



များ အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ရေကြောင်း လူငယ်အခြေခံနှင့် တန်းမြင့်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၃)ကို စခန်း(၁၁)တွင် သင်တန်းသား သင်တန်း သူ စုစုပေါင်း ၇၁၂ ဦးဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလ အတွင်း အခြေခံရေတပ်သားဘာသာရပ်၊ အခြေခံ ရေကူးနည်း၊ ရေကြောင်းလမ်းညွှန် အခြေခံသဘော တရားများ၊ ရေတပ်သားအခြေခံအချက်ပြဆက်သွယ် ရေးဆိုင်ရာနှင့် လေ့ကျင့်ရက်တိုက်နည်းများ၊ အသုံးချရေတပ်သားဘာသာရပ်၊ အသုံးချရေကြောင်း လမ်းညွှန်ဆိုင်ရာများ၊ နက္ခတ္တဗေဒနှင့် ဂျီပီအက်စ်

အပီအဝင် ရေကြောင်းသွားလာရေးဆိုင်ရာများကို သင်ကြားပို့ချပေးပြီး စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် လက်တွေ့ စီးနင်းလိုက်ပါခြင်းများ၊ စစ်ရေယာဉ်များပေါ်တွင် တပ်ဆင်အသုံးပြုသည့် လက်နက်နှင့် လက်နက်စနစ် များ၊ ရေယာဉ်တည်ဆောက်နေမှုများ၊ ရေယာဉ်ခွတ် မောင်းရာတွင် လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ကို လက်တွေ့လေ့လာခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကာ ရေကြောင်းလူငယ် စခန်းပေါင်းစုံတွေ့ဆုံပွဲနှင့် ပြိုင်ပွဲ များကိုလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများသည်

နည်းပြများ၊ အသင်းအုပ်ချုပ်သူများလိုက်ပါ၍ ယနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ မော်တော်ယာဉ်များ ဖြင့် နေပြည်တော်သို့ ထွက်ခွာလာရာ နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝေလင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။

အလားတူ တပ်မတော်(လေ)က လေကြောင်း လူငယ်စခန်းစုပေါင်းသင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မိတ္ထီလာမြို့ရှိ လေကြောင်း အတတ်သင် လေတပ်စခန်းဌာနချုပ်တွင် ပြုလုပ်ရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇော်ဝင်းမြင့် တက်ရောက်၍ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်း ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်း အနားတွင် ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစားအလိုက် ထူးချွန်ဆုရရှိ သော သင်တန်းသားများ၊ သင်တန်းစခန်းအလိုက် ထူးချွန်ဆုရရှိသော သင်တန်းသားများနှင့် အကောင်း ဆုံးသင်တန်းစခန်းဆုများကို ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့် ခဲ့ပြီး သင်တန်းသားများနှင့်အတူ အမှတ်တရ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး နေ့လယ် စာအတူတကွ သုံးဆောင်ခဲ့ကြသည်။ နေ့လယ်ပိုင်း တွင် သင်တန်းသား သင်တန်းသူများသည် နည်းပြ/ အုပ်ချုပ်သူများ လိုက်ပါ၍ မိတ္ထီလာမြို့မှ နေပြည်တော်သို့ ထွက်ခွာလာကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

## လေမုန်တိုင်းကျရောက်ခဲ့သည့်ဒေသများအတွက် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သတိပေးနှိုးဆော်ချက်

လေမုန်တိုင်းကျရောက်ပြီးနောက် ရုတ်တရက်လေလွှမ်းမိုးမှုအန္တရာယ်၊ ရေကြီးမှုအန္တရာယ်၊ မိုးကြိုး အန္တရာယ်၊ မြေပြိုမှုအန္တရာယ်၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုအန္တရာယ်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်၊ မြေဆိုး ကိုက်မှုအန္တရာယ်၊ အအေးမိ၍ဖျားနာခြင်း၊ အဆုတ်ရောင်ခြင်း၊ ခြင်္သေ့တစ်ဆင့်ကူးစက်သော သွေးလွန် တုပ်ကွေးနှင့် ငှက်ဖျားရောဂါ၊ မသန်ရှင်းသောရေနှင့် အစာကြောင့်ဖြစ်ပွားတတ်သည့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော ရောဂါ၊ အစာအဆိပ်သင့်ရောဂါနှင့် အခြားကျန်းမာရေးဆိုင်ရာပြဿနာများ ဖြစ်ပွားတတ်ပါသဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါအချက်များကို တိကျစွာလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည် -

- ၁။ ဒေသဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီထုတ်ပြန်သော သတိပေးချက်များကို တိကျစွာလိုက်နာပါ။
- ၂။ ရေလွှမ်းမိုးနေချိန်တွင် ချိုင့်ခွက်နှင့်မြောင်းများအတွင်းသို့ ချော်ကျော် ရေနစ်နိုင်သည့်အန္တရာယ်နှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိနိုင်သည့် အန္တရာယ်ရှိသောကြောင့် သတိပြု၍ သွားလာပါ။ ကလေးသူငယ်များကို သတိပေးပါ။
- ၃။ လျှပ်စစ်ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်ကို သတိပြုသွားလာပါ။ မြေပြင်ပေါ်ပြတ်ကျနေသော သို့မဟုတ် ရေထဲသို့ကျနေသော လျှပ်စစ်ဓာတ်ကြိုးများအနီးသို့ သွားလာခြင်းကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။ ကလေး သူငယ်များကို သတိပေးပါ။
- ၄။ မြေဆိုးအန္တရာယ်ကြုံတွေ့ရတတ်သဖြင့် သတိပြုပါ။
- ၅။ အန္တရာယ်ရှိသည့် ပျက်စီးနေသော အဆောက်အအုံအတွင်းသို့ သွားလာခြင်းမပြုပါနှင့်။
- ၆။ မသန်ရှင်းသော အစားအစာနှင့်ရေမှတစ်ဆင့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါအပါအဝင် ကူးစက်တတ် သောရောဂါများဖြစ်ပွားနိုင်သဖြင့် FDA အသိအမှတ်ပြု သောက်ရေသန့် သို့မဟုတ် ကျိုချက်ထားသော ရေ သို့မဟုတ် ရေသန့်စင်ဆေးပြား စနစ်တကျခပ်ထားသောရေ သို့မဟုတ် ကလိုရင်း ဆေးခတ်၍ သန့်စင်ထားသောရေကိုသာ သောက်သုံးပါ။ မြစ်ရေ ချောင်းရေနှင့် မသန်ရှင်းသော ရေများကို လုံးဝ မသောက်ပါနှင့်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန  
(မေလ၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်)

## အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်အမျိုးသားထံရောင်းစား၍ ငွေကြေးအကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံဖြတ် ရယူခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

နေပြည်တော် မေ ၁၇  
အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်အမျိုးသားထံ ရောင်းစား၍ ငွေကြေး အကျိုးအမြတ် ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သူများကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လိုင်သာယာ(အရှေ့ရင်း) မြို့နယ်နေ ဒေါ်ခင်မြမူ၊ ရှမ်းပြည်နယ် မိုင်းလားမြို့နယ်နေ အောင်မြိုး(ခ)ဦးမြိုး တို့က ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်ပိုမြို့နယ်နေ မ-၁၁၉/၂၀၁၉ နှစ်အား ရှမ်းပြည်နယ် မိုင်းလားမြို့တွင် အိမ်အကူလုပ်ကိုင်ပါက တစ်လလျှင် မြန်မာငွေ ကျပ်သိန်း ၄၀ ရရှိမည်ဟု ပြောဆိုစည်းရုံးပြီး တရုတ်နိုင်ငံ

သို့ ပို့ဆောင်၍ တရုတ်မယားအဖြစ် ရောင်းစားကာ ငွေကြေး အကျိုးအမြတ်များ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သဖြင့် လိုင်သာယာမြို့မရဲစခန်း (၀/၆၉၉၁/၂၀၁၉ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၃၂ ဖြင့် အမှုရေးဖွင့်၍ မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ မေ ၁၆ ရက်တွင် တရားခံ ဒေါ်ခင်မြမူအား လူကုန်ကူးမှုတားဆီး ကာကွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၄ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်၊ တရားခံ အောင်မြိုး(ခ)ဦးမြိုးအား လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၃၂ အရ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ကျခံစေရန်အမိန့် ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ရခိုင်ပြည်နယ် လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကူညီထောက်ပံ့နိုင်ရေး အတွက် မြန်မာနိုင်ငံဘာသာပေါင်းစုံချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ (ဗဟို) ၏ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေးကို မေ ၁၇ ရက်က ယင်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ ဗဟိုဥက္ကဋ္ဌဦးဝဏ္ဏက တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်အဖွဲ့များ ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေး ပြောကြားစဉ်။ ကိုကြီးတင်

**မွန်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ဖော်လမြိုင်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် မြို့ရေးယူရေးအတွက် PAC (162900) Kg, Polymer (3500) Kg နှင့် ကလိုရိန်းအရည်(Liquid)(35M)ဝယ်ယူခြင်းကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် လုပ်ငန်းရှင်များမှ ရှေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာတင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာ - ၁၆-၅-၂၀၂၃ ရက်မှ ၂၉-၅-၂၀၂၃ရက်အထိ ရောင်းချမည့်ရက်၊ အချိန် ရုံးချိန်အတွင်း

(ခ) တင်ဒါခေါ်ယူရက် - ၃၀-၅-၂၀၂၃ ရက်၊ (အင်္ဂါနေ့) ၁၃:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက်၊ အချိန် ရုံးချိန်အတွင်း

(ဂ) တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက် - ၃၀-၅-၂၀၂၃ ရက်၊ (အင်္ဂါနေ့) ၁၄:၀၀နာရီ အချိန်

(ဃ) နေရာ - မွန်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး၊ ကျိုက္ခမိလင်းမောင်းရပ်၊ ဖော်လမြိုင်မြို့

၂။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မွန်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံးသို့ လူကိုင်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ဖုန်း-၀၉-၆၅၅၅၅၆၀၀ နှင့် ၀၉-၇၅၇၅၇၁၃၃၃ တို့သို့ ဖြစ်စေ ရုံးချိန်အတွင်း ဖော်ပြနိုင်ပါသည်။

မွန်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့

**ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာန အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာနမှ ရန်ကုန်မြို့တွင် ပုံမှန်ဓာတ်ခွဲလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သော ဓာတ်ခွဲခန်းသုံးပစ္စည်း Reagent နှင့် Consumable များဝယ်ယူရန်နှင့် COVID-19 Consumable(NHL/PHL Lab) များအတွက် ဝယ်ယူရန် မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် အစိုးရ အသိအမှတ်ပြုသည့် ကုမ္ပဏီများထံမှ ဝယ်ယူမည့်ပုံစံဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံ စတင်ရောင်းချမည့် - ၁၆-၅-၂၀၂၃ရက်၊ ရက်နှင့် အချိန် နံနက် ၁၀နာရီ

တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၂၉-၅-၂၀၂၃ရက်နေ့နာရီ

၃။ တင်ဒါ စည်းမျဉ်းတမ်းကမ်းချက်များနှင့်လုပ်ငန်းများ၊ အသေးစိတ် ကို သိရှိလိုပါက လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၂၅၀၀၆ (သို့မဟုတ်) ၃၇-မော်ကွန်းတိုက်လမ်း၊ ၁၇မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၈၃၇၃၅၇၇၁ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါကော်မတီ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန ၃၇-မော်ကွန်းတိုက်လမ်း၊ ၁၇မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့

**လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာနမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း ပြည်ထောင်စုစွမ်းအင်နှင့်ရေအားစက်ရုံများဌာန လက်အောက်ရှိ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများတွင် အသုံးပြုရန် (မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့်) လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပစ္စည်းများအား (DDP At Site)အရောက် ဝယ်ယူရန် အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	အမည်အရည်
(က)	Tender No.17/ EPGE/ (REHP) 2023-2024	ရေအားလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ (၆) ရုံအတွက် CT, LA, CVT, FCB & Transformer များဝယ်ယူခြင်း။ (7 Items)
(ခ)	Tender No.18/EPGE/ (REHP) 2023-2024	သယံဇာတနှင့် ရုံစိုက်စက်အားပေးစက်ရုံများအတွက် Cell Bank & Charger များဝယ်ယူခြင်း။ (2 Items)
(ဂ)	Tender No.19/ EPGE/ (REHP) 2023-2024	ပေါင်းလောင်းဓာတ်အားပေးစက်ရုံရှိ ဓာတ်လျှောက်အင်္ဂါ Control System အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း။
(ဃ)	Tender No.20/ EPGE/ (REHP) 2023-2024	အောက်ပေါင်းလောင်း ဓာတ်လျှောက်အင်္ဂါ Control System အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်း။
(င)	Tender No.21/ EPGE/ (REHP) 2023-2024	ရုံစိုက်စက်အားပေးစက်ရုံရှိ လူစီးဓာတ်လျှောက်နှင့် ကုန်တင် ဓာတ်လျှောက်အင်္ဂါ Control System အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း။

၂။ ဝယ်ယူမည့် ပစ္စည်းများ၏ နည်းပညာစံချိန်စံညွှန်း အဆိုပြုလွှာ (Technical Proposal) နှင့် ရှေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာ (Financial Proposal) တို့အား သိရှိခြင်းစံချိန်စံညွှန်း တင်ပြရန်အတွက် (၁၃:၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးတင်သွင်း (လူကိုင်တိုင်) လာရောက်တင်သွင်းရမည်။

၃။ တင်ဒါပုံစံအချိန် - ၃၀-၅-၂၀၂၃ ရက်၊ (၁၃:၀၀)နာရီ

၄။ တင်ဒါလက်ခံမည့်နေရာ - လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ပစ္စည်းဖြည့်တင်းရေးဌာနမှ ဖုန်း(၀၉)၂၇၅၀၀၀၆ ဖြစ်သည်။

၅။ တင်ဒါပုံစံအား အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မွန်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ရုံး၊ ကျိုက္ခမိလင်းမောင်းရပ်၊ ဖော်လမြိုင်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၆၅၅၅၅၆၀၀ နှင့် ၀၉-၇၅၇၅၇၁၃၃၃ တို့သို့ ဖြစ်စေ ရုံးချိန်အတွင်း ဖော်ပြနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှုန်းစံချိန်စံညွှန်း (ဖုန်း-၀၉-၈၀၀၄၂၅၀)

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်မှတ်ပုံ 16W/23179, Honda Wave 125 ယာဉ်လက်ထပ်ရုံသို့ ဦးဆောင်ထွန်း ၁၃/၀၅/၂၀၂၃ ၀၆၅၅၅၅၆၀၀ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက်သို့ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုင်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကဏ္ဍနာရီရုံး (တာချီလိတ်)

---

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်မှတ်ပုံ 16W/66601, Honda Dream 125 ယာဉ်လက်ထပ်ရုံသို့ ဦးဆောင်ထွန်း ၁၃/၀၅/၂၀၂၃ (နိုင်)၀၄၅၅၅၅၆၀၀ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက်သို့ အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုင်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကဏ္ဍနာရီရုံး (တာချီလိတ်)

---

**ဥတုရာသီ တောက်ကုန်**

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ မန္တလေးလမ်း၊ သွယ်၊ အမှတ်(၆၀၁)၂၇၅၆၀၀ တွင်ရှိသော စေတီပုထိုး (၆၀၁) နှင့် (၆၀၂) ရပ်ကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော မြေအိမ်အဆောက်အအုံ၏ အကျိုးခံစားခွင့်ရပိုင်ရှင်အားလုံးကို ဆက်စပ်စာချုပ်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ကာ လက်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်ရပိုင်ရှင်အား (၁၂/အစန(နိုင်)၂၀၂၃)မှ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့က စေတီပုထိုးတစ်ခုတည်းအား ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ မြေကွက်အရောင်းအဝယ်ကိစ္စနှင့် ဖတ်သက်၍ အကျိုးခံစားခွင့်ရပိုင်ရှင်များပါက ကြိုကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ နှစ်စဉ်အတွင်းနောက်ဆုံး တာရှည် ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထားစာချုပ်စာတမ်း (မူရင်း)များဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည်သူ ဖြစ်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီပြီးဆုံးသည့်အထိ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ချက်အကျဉ်းချုပ် - ဦးရဲဝင်း (LLB) အထက်တန်းကျွေးပေး (၁၅-၄၀၀၂၇) ရှေးနှုန်းအဖွဲ့၊ စုပေါင်းရုံးဝင်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၇၀၄၃၁

**ဖခင်အမည်မှန်**

လွိုင်လင်မြို့၊ အထက (၃)၊ Grade-10အောင်မှ နန်းမိဆိုင်လင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးစိုးဆန်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ဦးစိုးဆန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

**ဖခင်အမည်မှန်**

ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ အထက(ဆီဆိုင်) Grade-8 အောင်မှ မအောင်ကျော်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးလောအိုက်အား ချမ်း၊ ၁၃/ဆဆန(နိုင်) ၀၂၄၅၄၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးလောအိုက်အား ချမ်း၊

**အမည်ပြောင်း**

ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ နန်းမိမြို့၊ အထက(နန်းမိ) Grade-8 အောင်မှ မောင်ညွှတ်သစ်ဦးအား ယနေ့မှစ၍ မောင်ဆောင်းဝေယံခင်လှ ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

မောင်ဆောင်းဝေယံခင်

**မေ ၁၇ ရက်က တောင်ငူမြို့ ကေတုမတီဘိုးဘွားရိပ်သာသို့ AYE SOMPO အာမခံကုမ္ပဏီမှ ငွေပဒေသာပိုင် အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၂၀ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဘိုးဘွားရိပ်သာ နာယကများ ဖြစ်ကြသော မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညောင်လင်းအောင်နှင့် ဦးမြင့်ညို (အမေအိမ်) တို့က လက်ခံလှူဒါန်းသည်။**

၀၄၈

**လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိ**

နေပြည်တော် မေ ၁၇ အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် Essential Motors Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော BYD Han အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ် ခြောက်စီး၊ Grand Sirius Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော Neta U အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ် ၁၇ စီးနှင့် Myanmar Brilliance Auto Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော VGV YOUNG B-EV အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ် လေးစီး စုစုပေါင်း လျှပ်စစ်သုံးယာဉ် ၂၇ စီးသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုကြောင်းနှင့် အဆိုပါ လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ တင်သွင်းမှုအတွက် အကောက်ခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



**မြန်မာ့အလင်း**

စာတည်းမှူးများ - အောင်နိုင်ဦး၊ မြင့်နိုး၊ သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ၊ စာတည်းမှူး - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ သိန်းသိန်းမိုး၊ ဘာသာပြန် - ဖြိုးစန္ဒီ၊ တင်လင်းအောင်၊ စာတည်း - ကျော်သူဝင်း၊ စင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ သတင်းထောက်မှူး - ဟိန်းထက်စော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ အငယ်တန်း - ဝေသူနွယ်၊ ဇော်ဝင်းအောင်၊ ခင်ဖြူဇော်၊ သတင်းထောက်မှူး - တင်စိုး၊ စာတည်းထောက် - သီအိန်နှင့် အဖွဲ့၊ သုတေသန - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့၊ စာပြင် - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့၊ စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့၊ အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၅၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com  
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၄၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၄၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၄၄၃၊ ရန်ကုန်-အမှတ်(၂၃)၊ နတ်မောက်လမ်း၊ သွယ်(၁)၊ ဇွဲလမ်း(၂) ရပ်ကွက်၊ ပေးပို့ရန်မြို့နယ်၊ စောဇော်လမ်းအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ စီမံ ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ မြေကြေး ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ Fax ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ ၀၆၇-၃၆၄၄၆၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၅၄၄၃၁၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၄၆။

**MYANMAR Digital News**

**ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ** ၁၇ - ၅ - ၂၀၂၃

ဈေး	နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ
အကယ်ဒမီစီးလင်းရွှေအဖွင့်ဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၂၃၄၅၆၀၀	အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၂၀၀၀
အကယ်ဒမီစီးလင်းရွှေအပိတ်ဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၂၃၄၂၀၀၀	ဥရောပ တစ်ယူရို ကျပ် ၂၂၇၄ . ၂
ကမ္ဘာ့ရွှေဈေးအဖွင့်ဈေး တစ်အောင်စ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၉၁	စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၅၆၃ . ၅
ကမ္ဘာ့ရွှေဈေးအပိတ်ဈေး တစ်အောင်စ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၉၈၈	ထိုင်း တစ်ဘတ် ကျပ် ၆၁ . ၂၉၆
(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ ရယူပါသည်)	ဂျပန် ယန်း ၁၀၀ ကျပ် ၁၅၃၄ . ၁
စက်သုံးဆီ (ရန်ကုန်) (မန္တလေး)	မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ် ကျပ် ၄၆၄ . ၁၄
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၁၈၅၅ ကျပ် ၁၉၄၅ ကျပ်	တရုတ် တစ်ယွမ် ကျပ် ၃၀၀ . ၂၁
ပရိစီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၁၉၇၅ ကျပ် ၂၀၂၅ ကျပ်	အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး ကျပ် ၂၅ . ၄၉၂
အောက်တိုင်း ၉၂ ၁၉၅၀ ကျပ် ၁၉၆၅ ကျပ်	(မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ရယူပါသည်)
အောက်တိုင်း ၉၅ ၂၀၀၅ ကျပ်	
(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ရယူပါသည်)	

**ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်**

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရယ်ယာစောင်ရေ	ရယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၈၀၀၀	၈၀၀၀	၂၅၆	၂၀၆၃၄၀၀
MTSH	၂၇၅၀	၂၈၀၀	၁၄၄	၄၀၂၉၀၀
MCB	၀	၀	၀	၀
FPB	၀	၀	၀	၀
TMH	၀	၀	၀	၀
EFR	၀	၀	၀	၀
AHP	၄၇၀၀	၄၇၀၀	၁၉၈	၉၃၀၆၀၀

ညီညီ - စုစည်းသည်



























### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

#### ၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး "မူ"ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
- (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။

#### ၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ

ထွက်ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော် ၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။

(ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိုက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။

#### ၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ် အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာ အောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည် ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
- (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့မွမ်းအားရင်း အမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

- ❖ လူအများစုလုပ်ကိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်မှုသာလျှင် နိုင်ငံစီးပွားရေးသည် လည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့အနေဖြင့် MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်နေ ခြင်းဖြစ်...
- ❖ MSME လုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက် နေခြင်းမှာ တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေးမြှင့်တင်ရန်၊ ပြည်ပသွင်းကုန်များအစားထိုးနိုင်ရန်နှင့် ပြည်ပသို့ ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များ တင်ပို့နိုင်ရန် စသည့် ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်...
- ❖ ဒေသမှထွက်ရှိသည့် ကုန်ကြမ်းများကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟုမ္မလင်း ခရိုင်အတွင်းရှိ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုမှ ကောက်နုတ် ချက်)

### မိုခါမုန်တိုင်းဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များတွင် လှူဒါန်းနိုင်

နေပြည်တော် မေ ၁၇

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့က ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ခဲ့ရသည့်ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်း လိုသူများအနေဖြင့် လှူဒါန်းမည့် မြန်မာ့ကျပ်ငွေနှင့် နိုင်ငံခြားငွေတို့ကို အမျိုးသားသဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက သတ်မှတ်ပေးထားသည့် ရန်ပုံငွေ ငွေစာရင်းများသို့ လှူဒါန်းနိုင် သည့်အပြင် လှူဒါန်းငွေနှင့် ပစ္စည်းများကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ များတွင် ဖွင့်လှစ်ထား သည့် အလှူခံခွာများသို့လည်း သွေတတ်အားနည်းများမဆို ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

### အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း (၁၄-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့က ဖြစ်ပွားခဲ့သော အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်သူများအတွက် ပြည်တွင်း ပြည်ပ စေတနာရှင်များအနေဖြင့် အလှူငွေနှင့်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့ကျပ်ငွေများကို အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုရန်ပုံငွေ၊ OA-011834 သို့ လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံခြားငွေ(အမေရိကန်ဒေါ်လာ)ကို Natural Disaster Management Fund ၊ 1DA-0300086 သို့ လည်းကောင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်းနှင့် အလှူပစ္စည်းများကို တိုင်းဒေသ ကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များတွင် လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

**ယနေ့ သတင်း အညွှန်း**

**ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်းမိုခါ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် စစ်တွေမြို့မှ ဒေသပြည်သူများကို မြန်မာနိုင်ငံရပ်ရှင်အစည်းအရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး(ပဟို)မှ အနုပညာရှင်များ လာရောက် တွေ့ဆုံအားပေး** ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၇

**ငြိမ်းချမ်းပါစေ ဒေါ်နမြေ** ဆောင်းပါး ၈၁ ၁၀

**ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ရောက်ရှိ ၍ ကူညီကယ်ဆယ် ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ** ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၂



### (၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ နိုင်ငံအလိုက်ဆုရရှိမှု ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက ပထမနေရာရရှိ

ရန်ကုန် မေ ၁၇

ကမ္ဘာ့ဒီးယားနိုင်ငံက အိမ်ရှင် အဖြစ် လက်ခံကျင်းပသည့် (၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ပိတ်ပွဲ အခမ်းအနားကို မေ ၁၇ ရက်က ဖန္ဒမ်းပင်မြို့ရှိ မိုရိုဒေါ်တီချိုကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပိတ်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်နိုင်ငံများ ကွင်းအတွင်း ဝင်ရောက်နေရာယူကြပြီး ပြိုင်ပွဲ တွင် ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများလည်း တက် ရောက်ခဲ့သည်။ ပိတ်ပွဲအခမ်း အနားကို ဖျော်ဖြေရေးအစီ အစဉ်များဖြင့် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး (၃၃) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁



(၃၂) ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပစဉ်။ ဓာတ်ပုံ-seagames 2023